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نخستین روزنامه 
حضور زنان در مشاغل مدیریتی اقتصادی ایران

محدودیتی ندارد
 رهبر معظم انقلاب اسلامی، شایسته سالاری را تنها ملاک واگذاری 
مسئولیت های اجتماعی و سیاسی به زنان و مردان دانستند و گفتند: 
در جایی مانند وزارت یا نمایندگی مجلس اگر بانوی مجرّب و کارآمد 
بهتر و شایسته تری وجود دارد، از نظر اسلام هیچ محدودیتی برای 

تصدّی او وجود ندارد.
صفحه2

منظور در حاشیه جلسه دولت:

 اراده ای برای کاهش
 تعداد یارانه بگیران نداریم
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رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: اراده ای در دولت برای کاهش تعداد یارانه بگیران وجود ندارد و ما منابع لازم را پیش بینی 
کرده ایم.داوود منظور رییس سازمان برنامه و بودجه در حاشیه جلسه هیات دولت امروز چهارشنبه )۶ دی ۱۴۰۲( در جمع 
خبرنگاران گفت: پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان قطعاً بروز رسانی می شود و متناسب با آن ممکن است برخی از افراد جابجا شوند.
وی افزود: اراده ای در دولت برای کاهش تعداد یارانه بگیران وجود ندارد. ما منابع را پیش بینی کرده ایم اما طبیعی است اگر بر 

اساس اطلاعات جدیدی که پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان از کسی به دست می آورد ممکن است...

آغاز پروژه ۸ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومانی 
توسعه بندر چابهار

 آمادگی کامل ایران برای توسعه بخش های 
صنعت بالادست و پایین دست نفت عراق 
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بسترهای پولی و بانکی میان 

ایران و روسیه عملیاتی می شود
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قرار نیست مالیات حقوق بگیران 
افزایش پیدا کند

خبر

سال  بودجه  تلفیق  کمیسیون  نایب رییس 
۱۴۰۳ گفت: بخش قابل توجهی از درآمدهای 
مالیاتی کشور به سمت مودیان جدید سوق پیدا 
خواهد کرد و قرار نیست مالیات حقوق بگیران 
رضایی کوچی«  کند.»محمدرضا  پیدا  افزایش 
سال  بودجه  تلفیق  کمیسیون  نایب رئیس 
۱۴۰۳ در گفت وگو با خبرنگار مهر، با اشاره به 
اینکه دولت در تدوین لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
سعی کرده واقعیت های کشور را به خوبی مد 
نظر قرار دهد، اظهار کرد: یکی از مصادیق این 
مسأله آن است که دولت میزان فروش نفت را 
در لایحه بودجه سال آینده، بسیار واقع بینانه 
در نظر گرفته است.وی افزود: همچنین میزان 
اوراق مشارکت در لایحه بودجه سال  فروش 
گرفته  نظر  در  عملیاتی  و  واقعی  کاملاً  آتی، 
شده است؛ البته عمده فروش اوراق مشارکت 
برای پرداخت بدهی های مربوط به سال های 
قبل است و دولت مجبور است این بدهی های 
کمیسیون  کند.رئیس  پرداخت  هم  را  قبلی 
یکی  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  عمران 
از انتقاداتی که به دولت درباره لایحه بودجه 
میزان  افزایش  درباره  می شود،  آینده  سال 
مالیات است که تاکید دولت بر آن است که 
قرار است از محل جلوگیری از فرار مالیاتی و 
شناسایی افرادی که فرار مالیاتی دارند، بخش 
قابل توجهی از درآمدهای مالیاتی کشور محقق 
شود؛ به عبارت دقیق تر، بخش قابل توجهی 
از درآمدهای مالیاتی کشور به سمت مودیان 
نیست  قرار  و  کرد  خواهد  پیدا  سوق  جدید 
مالیات حقوق بگیران افزایش پیدا کند و به آنان 
فشار وارد شود.رضایی کوچی ادامه داد: یکی از 
ویژگی های مثبت لایحه بودجه سال ۱۴۰۳، 
کاهش شدید وابستگی بودجه به نفت است 
که رهبر معظم انقلاب اسلامی هم همواره بر 
ضرورت کاهش وابستگی بودجه به نفت تاکید 
فرموده اند و دولت در لایحه بودجه سال آینده 
به این موضوع عمل کرده است؛ همچنین بیش 
از ۳۰ هزار میلیارد تومان اعتبار برای مشاغل 
خانگی و بهبود کسب و کار آنان در نظر گرفته 
شده است که جزو نکات مثبت لایحه بودجه 

سال ۱۴۰۳ است.
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انتظارات تورمی کاهش یافتانتظارات تورمی کاهش یافت

افتتاح شرکت گروه توسعه اقتصادی خزر تولید کننده مشتقات ید همزمان با سفر ریاست محترم جمهور 
و دولت خدمتگزار مردمی به استان گلستان و با حضور معاون وزیر صنعت ، معدن و تجارت و رئیس 

سازمان صنایع کوچک و شهرکهای صنعتی ایران در شهرک صنعتی کردکوی



خبر
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اخباراقتصاد

دلیل جهش های ارزی چند سال 
اخیر از دیدگاه کارشناسی

در  گفت:  اقتصادی  مسائل  کارشناس  یک 
جهش های ارزی چند سال اخیر، عدم هماهنگی 
نهادهای دولتی و مسئول در حوزه ارزی، یکی از 

مهمترین نقاط ضعفی بود که نمایان شد.
حکمرانی  »بازیگران  نشست  ایسنا،  گزارش  به 
با  اجرا«   و  سیاستگذاری  در  هماهنگی  ارزی؛ 
حضور جمعی از اساتید و صاحب نظران و فعالان 
این حوزه در ساختمان کوثر ریاست جمهوری 
نشست  چهارمین  نشست،  این  شد.  برگزار 
اقتصاد  سالانه  همایش  دهمین  از  تخصصی 
تا اسفندماه سال  آبان  بازه  بود که در  مقاومتی 
جاری با موضوع »حکمرانی ارزی؛ ثبات و رونق 
اقتصادی« در حال برگزاری است. در چهارمین 
ارزی  الزامات حکمرانی  همایش  این  از  نشست 
بازیگران فعال و کیفیت هماهنگی در  مطلوب، 
سیاستگذاری و اجرا بین دستگاه های متولی مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت.
حسن حسن خانی - کارشناس مسائل اقتصادی 
پرداخت  نظام  تشکیل  نشست گفت:  این  در   -
رسمی زیرساخت مهم سیاستگذاری ارزی است. 
بین  از  و حکمرانی مستلزم  پایداری  تقویت  اما 
بردن زمینه های فساد است. در واقع بدون رفع 
بسترهای فسادزا ممکن نیست بتوانیم حکمرانی 
جریان  اینکه  دهیم.  انجام  درستی  به  را  ارزی 
گردش ارز در کشور به طور شفاف قابل رویت از 
سوی حاکمیت نیست، یکی از مهمترین مشکلات 
زیرساختی بازار ارز کشور است. هرچند تجارت 
انجام  تراستی  مبادلات  با  امروز  کشور  خارجی 
می شود، اما بیش از ۸۵ درصد ارز در گردش یا به 
طور مستقیم از سوی دولت جریان دارد یا دولت 
و شرکت های دولتی به شکل غیرمستقیم در آن 
نقش دارند؛ بنابراین دولت می تواند در رصدپذیر 
کردن گردش مالی ارز در کشور نقش آفرینی کند 

و دستاوردهایی بدست بیاورد.
وی افزود: من معتقدم اگر بتوانیم یک ترازنامه 
خارجی  تجارت  از  اعم  ملی،  اقتصاد  در  ارزی 
ایجاد کنیم، یک گام بزرگ  و مبادلات داخلی، 
کشور  ارز  بازار  حکمرانی  و  سیاست پذیری  در 
قرار  تحریم  تحت  کشوری  وقتی  برداشته ایم. 
می گیرد و با مشکلاتی مثل شش سال متوالی 
طبیعی  می شود،  مواجه  درصد   ۴۰ بالای  تورم 
است که مسائل کوتاه مدت و مدیریت شوک های 

کوتاه مدت در اولویت قرار بگیرد.
این کارشناس اقتصادی ادامه داد: اینکه سیاست 
مشمول  کالاهای  لیست  ولی  شود  اعلام  ارزی 
ارزهای مختلف با فاصله زمانی زیادی از آن تعیین 
شود، یک نقطه ضعف اساسی در حکمرانی ارزی 
کشور است. در واقع شفافیت و اجرای مطلوب 
الزامات حکمرانی  از مهمترین  یکی  سیاست ها، 
مطلوب ارزی است. به طور خاص در جهش های 
نهادهای  اخیر، عدم هماهنگی  ارزی چند سال 
دولتی و مسئول در حوزه ارزی، یکی از مهمترین 
عدم  و  تردید  شد.  نمایان  که  بود  نقاط ضعفی 
هماهنگی سیاستگذاران ارزی در کشور ما باید 
قرار  در دستورکار  اگر سیاستی  و  برطرف شود 
می گیرد، باید با هماهنگی همه دستگاه ها اجرا 
شود. اما امروز در کشور ما نهادی که باید تصمیم 
گیر و هماهنگ کننده سیاست ارزی باشد وجود 
ندارد. من معتقدم این نهاد می تواند ذیل معاونت 
اول یا حتی بانک مرکزی شکل گیرد و در این 
به شدت نقش آفرینی  باید  زمینه وزارت صمت 
و  کالاها  اولویت بندی  مثل  اموری  در  و  کند 
سهمیه بندی میزان ثبت سفارش به کمک بانک 

مرکزی بیاید.
ایران  نقش  تغییر  گفت:  پایان  در  خانی  حسن 
مرکز  یک  به  خام  نفت  صادرکننده  یک  از 
توزیع انرژی، ترانزیت و مبادله کالاهای اساسی 
مطلوب است و می تواند اثرگذاری زیادی بر بهبود 
می کنم  فکر  اما  باشد،  داشته  ارزی  حکمرانی 
الزاماتی دارد که به دلایل مختلف در دستورکار 

قرار نگرفته است.

وزیر ارتباطات: به هیچ عنوان 
موافق افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه 

اینترنت نیستیم
گفت:  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
اپراتورها درخواست افزایش ۱۰۰ درصدی تعرفه 
گرفته  تصمیمی  هنوز  که  داشتند  را  اینترنت 
نشده و قطعا به هیچ عنوان موافق افزایش ۱۰۰ 

درصدی تعرفه نیستیم.
حاشیه  در  زارع پور«  »عیسی  ایرنا،  گزارش  به 
سوالات  به  پاسخ  در  دولت  هیات  نشست 
خبرنگاران، اظهار کرد: افزایش تعرفه در تمامی 
حوزه  به  مربوط  صرفا  و  است  مطرح  بخش ها 
ارتباطات نیست. در ۱۰ سال گذشته تورم های 
هزینه های  که  است  طبیعی  و  داشتیم  سنگین 

اپراتورهای ارتباطی افزایش یافته است.
اپراتورها مدت هاست که درخواست  افزود:  وی 
با  آن ها  اعتقاد  به  چراکه  دارند،  تعرفه  افزایش 
و  ندارند  را  شبکه  توسعه  امکان  کنونی  درآمد 
حتی برخی از اپراتورها استدلال می کنند که با 
درآمد خود نمی توانند وضع موجود را حفظ کنند.

متعددی  جلسات  کرد:  تاکید  ارتباطات  وزیر 
مسائل  و  شده  برگزار  ارتباطات  وزارت  در 
نیز  اخیراً  است.  گرفته  قرار  بررسی  مورد 
درخواست  و  نوشتند  جمهور  رئیس  به  نامه ای 
از  برخی  ما  که  داشتند  زیادی  تعرفه  افزایش 

استدلال های آن ها را نپذیرفتیم.
زارع پور گفت: از سال ۹۶ تعرفه ها تغییر نکرده 
تجهیزات  و  انسانی  نیروی  حوزه  در  اما  است، 
را داشتیم. سازمان  افزایش قیمت  ارز  و قیمت 
تنظیم مقررات شرط و شروطی را برای افزایش 
تعرفه ها به اپراتورها اعلام کرده و آن را منوط 
به افزایش کیفیت شبکه ارتباطی کشور کردیم.

 رهبر معظم انقلاب اسلامی، شایسته سالاری را تنها 
ملاک واگذاری مسئولیت های اجتماعی و سیاسی به 
زنان و مردان دانستند و گفتند: در جایی مانند وزارت 
یا نمایندگی مجلس اگر بانوی مجرّب و کارآمد بهتر و 
شایسته تری وجود دارد، از نظر اسلام هیچ محدودیتی 

برای تصدّی او وجود ندارد.
اسلامی صبح  انقلاب  معظم  رهبر  ایرنا،  گزارش  به 
و  زنان  از  نفر  هزاران  دیدار  در  چهارشنبه  امروز 
دختران،   به تبیین دیدگاه منطقی و عقلانی اسلام 
درباره ابعاد مختلف حضور زنان در خانواده و فعالیت 
نامحدود آنان در اجتماع،   سیاست و مدیریت های 
سطوح گوناگون پرداختند و تاکید کردند: در اسلام 
راه هر نوع فعالیت اجتماعی برای زنان هم چون مردان 
به شرط رعایت دو حساسیت مهم یعنی  باز است 
موضوع خانواده و مراقبت از خطر جاذبه های جنسی.

حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار که در آستانه 
ولادت حضرت فاطمه زهرا )س( انجام شد، عظمت 
شخصیت بانوی دوعالم را غیرقابل درک خواندند و 
خشم  از  خداوند  معتبر،  حدیثی  براساس  افزودند: 
حضرت فاطمه)س( به خشم می آید و از خشنودی 
او خشنود می شود که بالاتر از این، هیچ فضیلتی برای 
رضایت  هرکس  بنابراین  نیست؛    قابل تصور  انسان 
پروردگار را می خواهد باید به توصیه ها،   درس ها و 
جهت گیری های آن حضرت در خانواده و درجایگاه 
دختری، مادری،   همسری،   و در عرصه اجتماع و 

سیاست عمل کند.
تکالیف،    حقوق،    ارزش ها،  زن،    هویت   ایشان 
آزادی ها و محدودیت های او را مسئله حیاتی و بسیار 
تعیین کننده دانستند و گفتند در قبال این مسئله 
بسیار مهم،   دو رویکرد کلی غربی و اسلامی در جهان 

وجود دارد که مقابل هم هستند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به گریز نظام تمدنی 
و فرهنگی غرب از مباحثه درباره مسائل مهم زنان 
افزودند: غربی ها چون درباره زنان منطقی ندارند، در 
قبال هر سوال و موضوعی، تلاش می کنند حرف خود 
را با جنجال و هوچی گری،   خریدن شخصیت های 
سیاسی و غیرسیاسی استفاده ابزاری از هنر و ادبیات 
و فضای مجازی، و تسلط بر مراکز بین المللی مربوط 

به زنان به پیش ببرند.
رسمی  آمار  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
وحشت آفرین فساد اخلاقی در غرب گفتند: چرا هر 
مسئله که خانواده را منهدم می کند روزبه روز در غرب 
برجسته تر می شود و در مقابل، هیچ تقبیح و برخورد 

جدی با متعرضان به زنان محجبه صورت نمی گیرد.
ایشان مواجهه اسلام با مسئله زن را درست برعکس 
برخورد غرب، منطقی و استدلالی خواندند و افزودند: 

مسئله زن یکی از نقاط قوت اسلام است و نباید تصور 
شود که ما باید در مسئله زن پاسخگو باشیم.

مسئله  در  مرد  و  زن  برابری  اسلامی  انقلاب  رهبر 
منطق  مؤلفه های  از  را  انسانی  ارزشهای  و  کرامت 
قوی و عقلانی اسلام دانستند و گفتند: در ارزش های 
انسانی و عروج معنوی، زن و مرد مطلقاً بر یکدیگر 
ترجیح ندارند و هر دو با استعداد مشابه و به میزان 
همت خود قادر به طی کردن مراتب عروج معنوی 

هستند.
زمینه های  در  افزودند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
معنوی، خداوند در قرآن حتی گاهی زن را بر مرد 
ترجیح داده و زنانی مانند همسر فرعون و حضرت 
انسان های مؤمن  برای همه  الگو  به عنوان  را  مریم 
معرفی کرده است که این رویکرد برای نفی حالت 
برتری طلبیِ مردان به دلیل شرایط مادی و جسمانی 

آنها است.
ایشان حضور در جامعه و مسئولیت های اجتماعی 
را از دیگر عرصه های نقش آفرینی یکسان زن و مرد 
خواندند و افزودند: به تعبیر امام بزرگوار، دخالت در 
سیاست و مقدرات اساسی کشور حق و تکلیف زنان 
است ضمن اینکه بر اساس روایات، پرداختن به امور 
جامعه از جمله اهتمام به امور مسلمین مانند مسئله 
امروز غزه، وظیفه همگان است، بنابراین در احساس 
وظیفه و مسئولیت عمومی، تفاوتی بین زن و مرد 

وجود ندارد.
را مقوله ای  انقلاب اسلامی وظایف خانوادگی  رهبر 
دانستند که زن و مرد با توجه به امکانات و ظرفیت های 
جسمی و روحی خود وظایف متفاوتی دارند و افزودند: 
بر این اساس شعار »برابری جنسیتی« که برخی به 
صورت مطلق بیان می کنند غلط، و آنچه صحیح است 
»عدالت جنسیتی« است.حضرت آیت الله خامنه ای با 

اشاره به مفهوم عدالت یعنی قرار دادن هر چیز در 
جای خود، وظایف اختصاصی زن مانند فرزندآوری و 
پرورش فرزند را متناسب با ساخت روحی، جسمی و 
عاطفی زن خواندند و گفتند: اگرچه وظایف خانوادگی 
زن و مرد متفاوت است اما حقوق خانوادگی آنها بنا بر 

تصریح قرآن کریم یکسان است.

ایشان خانه را محل آرامش و آسایش زن خواندند و 
تأکید کردند: رفتارهای بد شوهر مانند بددهانی یا 

آسیب زدن جسمی به هیچ وجه قابل قبول نیست.
اینگونه  با  مواجهه  راه  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
حاوی  قوانین  تصویب  را  خانواده  درون  آسیب های 
جریان  در  به  اشاره  با  و  دانستند  سخت  مجازات 
تصویب بودن قانونی در مجلس، گفتند: این قانون 
باید دنبال شود و ما هم سفارش می کنیم تا مجازات 
سختی برای مردانی که محیط خانه را برای زن ناامن 

می کنند، در نظر گرفته شود.
ایشان با اشاره به وجود سؤال هایی درباره حضور زنان 
در مشاغل گوناگون و مدیریت های اجتماعی و دولتی، 
تأکید کردند: در این عرصه نیز مسئله جنسیت مطرح 
وجود  زنان  برای حضور  محدودیتی  هیچ  و  نیست 

ندارد.
رهبر انقلاب شایسته سالاری را تنها ملاک واگذاری 
مسئولیت های اجتماعی و سیاسی به زنان و مردان 
دانستند و گفتند: در جایی مانند وزارت یا نمایندگی 
مجلس اگر بانوی مجرّب و کارآمد بهتر و شایسته تری 
وجود دارد، از نظر اسلام هیچ محدودیتی برای تصدّی 
او وجود ندارد.ایشان شرط حضور زنان در مشاغل را 
یعنی  زنانه  اساسی  مشغله  از  آنها  نشدن  محروم 
خانه داری و فرزندآوری و مادری خواندند و گفتند: 
حتی برخی مشاغل مانند پزشکی و معلمی برای زنان 

اشتغال  اگر گاهی  و  و دختران واجب کفایی است 
زن با خانه داری، فرزندآوری و لوازم آن، تعارض پیدا 
می کند، مسئولان کشور باید راه حلی پیدا کنند که 

هیچ یک از این دو وظیفه زمین نماند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته این وظایف 
قابل جمع است همچنانکه زنان نخبه و موفقی را در 
بخش های علمی و اجرایی می شناسیم که فرزندان 

خوبی نیز تربیت کرده اند.
ایشان پس از تأکید بر ایفای وظایف خانوادگی زن، 
دومین حساسیت اسلام در مسئله حضور اجتماعی 
زن را خطر و لغزشگاه جاذبه های جنسی دانستند و 
گفتند: یکی از جنبه های تأکید اسلام بر روی حجاب 
ایجاد محدودیت برای خطر جاذبه جنسی است که 
حجاب  بنابراین  شود.  رعایت  باید  حساسیت  این 
محرومیت نیست بلکه نوعی برخورداری و باعث حفظ 

امنیت زن است.
برترینِ  و  مهمترین  را  مادری  نقش  انقلاب،  رهبر 
نقش ها در خلقت بشر به علت تضمین ادامه نسل و 
حیات انسان برشمردند و افزودند: این تصور که کارِ 
خانه از قبیل پخت و پز و شستشو وظیفه زن است، 
کاملًا غلط است و در خانواده کارها باید با تفاهم انجام 
شود همچنانکه برخی مردها هستند که در کار خانه 

به زنان کمک می کنند.
مسئله سنّ ازدواج موضوع دیگری بود که حضرت 
آیت الله خامنه ای، نظر اسلام درباره آن را پرهیز از 
موکول کردن به سنین بالا خواندند و گفتند: البته 
این به معنای ازدواج کردن کودکان نیست بلکه یعنی 

دختر و پسر هر چه به وقت ازدواج کنند بهتر است.
مختلف  بخش های  در  زنان  پیشرفت های  ایشان 
جمهوری  دوره  در  هنری  و  ورزشی  ادبی،  علمی، 
اسلامی را بیش از ده برابر قبل از انقلاب خواندند و 
گفتند: با وجودی که ما هنوز نتوانسته ایم کشور را به 
معنی واقعی اسلامی کنیم و کشور، اسلامیِ نیمه کاره 
است، این موفقیت ها حاصل شده است و در صورت 
اجرای کامل اسلام این توفیقات چند برابر خواهد شد.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان با اشاره به در پیش 
بودن انتخابات مهم اسفند ۱۴۰۲، نقش آفرینی بانوان 
در این عرصه را در اجتماع و خانواده ضروری خواندند 
و گفتند: مهمترین نقش شما در داخل خانه و ترغیب 
مسئله  در  بودن  فعال  به  فرزندان  و  همسر  کردن 
انتخابات و تحقیق درست است بخصوص که زنان در 
برخی مسائل از جمله شناخت اشخاص و راهبردها و 
جریان ها، دقیق تر و ظریف تر از مردها به صحنه نگاه 
نامزدهای  شناخت  در  می توانید  بنابراین  می کنند، 
پای صندوق های  در  به حضور  تشویق  و  انتخاباتی 

رأی، نقش مهمی ایفا کنید.

رهبر انقلاب: 

حضور زنان در مشاغل مدیریتی محدودیتی ندارد
مهاجرت 2۰ درصد از کاربران نهایی 

IPv۶ ایران به
رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران درباره اقدامات 
ایران در زمینه IPv۶ گفت: تاکنون ۲۰ درصد از 
کاربران نهایی ایران به IPv۶ مهاجرت کرده اند و 
شبکه های دولتی و سازمانی در حال اخذ مجوزهای 
هم چنین  و  هستند   IPv۶ به  گذار  برای  لازم 
اقداماتی درباره رزرو IPv۶ توسط ایران انجام شده 

است.
 Internet یا   IP آدرس  ایسنا،  گزارش  به 
عمومی  اصطلاح  به  یا   Protocol Address
متصل  دستگاه  هر  به  که  است  شناسه ای   ،IP
اینترنت  پروتکل  از  که  شبکه ای  یا  اینترنت  به 
استفاده کند داده می شود. این شناسه کاملًا مجزا 
بوده و پروتکل به وسیله آن می فهمد که داده ها یا 
درخواست ها به کدام کامپیوتر فرستاده یا از کدام 
یک دریافت خواهند شد؛ کاربرد آدرس IP شبیه 
به آدرس ایمیل است. درصورتی که آدرس ایمیل 
فردی را در دست نداشته باشیم، نمی توانیم به وی 
ایمیل ارسال کنیم؛ در پروتکل اینترنت نیز چنین 

است.
نسخه ۶ آی پی )IPv۶( آخرین نسخه از پروتکل 
تفاوت   )IPv۴(  ۴ رایج  نسخه  با  و  بوده  اینترنت 
 ۱۲۸ آدرس ها  طول   ،۶ ورژن  در  دارد؛  بسیاری 
پشتیبانی  را  گسترده ای  بسیار  دامنه  و  بوده  بیت 
می کند و در سطح بین المللی طی سال های گذشته 
تلاش های متعددی در حوزه گذر به IPV۶ صورت 

گرفته است.
در واقع IPv۴ یک بستر برای آدرس های اینترنتی 
است که کشورهای جهان از آن استفاده می کنند اما 
کمبود این آدرس باعث مشکلاتی برای شرکتهای 
دولتی و خصوصی در کشورها شده که برای رفع 
آن ورژن جدیدی به نام IPV۶ در بیشتر کشورهای 
جهان پیاده سازی شده و یا در حال پیاده سازی است.
بر  که   IPV۶ مزایای از  بهره گیری  برای  بنابراین 
اساس یک پروتکل جدید اینترنتی تعریف شده، نیاز 
از مکانیزم ها و روش هایی است که به  به استفاده 
گذار یا مهاجرت معروف هستند. بر این اساس با 
استفاده از این مکانیزم ها می توان از پروتکل فعلی 
 IPV۶ جدید  پروتکل  به   IPV۴ یعنی  اینترنت 

مهاجرت کرد.
خودکار،  پیکربندی  آدرس دهی،  فضای  افزایش 
در  سهولت  کاراکتر،  مسیریابی  بالاتر،  امنیت 
امکانات  از  قوی  پشتیبانی  و  چندگانه  ارتباطات 
چندبخشی از جمله مزایای نظام آدرس دهی ورژن 
۶ است که در سند راهبردی گذر به این نظام به آن 

اشاره شده  است.
در این راستا به تازگی در همایش »مدیریت منابع 
اینترنتی، راهبری گذر به IPv۶«، اهم اقدامات انجام 
شده در حوزه مدیریت منابع اینترنتی تشریح شد 
بررسی  مورد   IPv۶ به  IPv۴ از گذار  و ضرورت 
قرار گرفت. محمد خوانساری-رئیس سازمان فناوری 
اطلاعات ایران- در این همایش با تاکید بر این که 
منابع اینترنتی در جهان به صورت ناعادلانه ای توزیع 
شده اند و مدیریت منابع اینترنتی در واقع بخشی از 
مدیریت اینترنت است، اظهار کرد: در حال حاضر 
یک سوم آدرس های IPv۴ در انحصار آمریکا قرار 
 IPv۴ دارد و به عبارتی به ازای هر آمریکایی چهار
وجود دارد. اما در ایران، سرانه هر کاربر از آدرس های 
لحاظ  از  دنیا   ۳۴ رتبه  ما  و   ۲۵/۰ میزان   IPv۴

تخصیص آدرس های IPv۴ داریم.
به گفته وی، بیش از ۱۲ میلیون آدرس IP در کشور 
وجود دارد که ۰.۳۳ درصد از سهم کل IPv۴ در 
دنیا را تشکیل می دهد، این در حالی است که نبود 
در  را  عدیده ای  مشکلات   IPv۴ از  کافی  تعداد 
راستای توسعه شبکه و فعالیت اپراتورها و کسب و 
کارها ایجاد می کند.وی گذار از IPv۴ به IPv۶ را 
یک ضرورت دانست و در خصوص اقدامات ایران در 
این زمینه بیان کرد: تاکنون ۲۰ درصد از کاربران 
نهایی ایران به IPv۶ مهاجرت کرده اند و شبکه های 
لازم  مجوزهای  اخذ  حال  در  سازمانی  و  دولتی 
برای گذار به IPv۶ هستند. هم چنین اقداماتی در 
خصوص رزرو IPv۶ توسط ایران انجام شده است. 
 IPv۶ به طوری که هم اکنون ایران از منظر رزرو
در جهان دارای رتبه ۲۳ است. اما با توجه به پهنه 
جمعیتی کشور ایران و اختصاص حدود یک درصد 
بیشتری  سهم  ما،  کشور  در  دنیا  کل  جمعیت  از 
باید به ایران اختصاص می یافت.در ادامه علی اصغر 
انصاری- معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی وزیر 
که سال ها پیش به خاطر تصدی پست معاونت شبکه 
ایران،  اطلاعات  فناوری  سازمان  در  اطلاعات  ملی 
راهبری مهاجرت به IPv۶ را به عهده داشت، بیان 
کرد: در سند معماری شبکه ملی اطلاعات تکالیفی 
وجود دارد که بخشی از آن بر استفاده از IPv۶ در 
تمامی لایه ها و شبکه های اختصاصی تاکید دارد و 
 IPv۶ به IPv۴ این موضوع، الزامی بر مهاجرت از
وزیر  می کند.معاون  ایجاد  ذینفعان  کلیه  برای  را 
 IPv۶ ارتباطات، در خصوص اهمیت مهاجرت به
به کمبود قابل توجه آدرس های نسخه ۴ در ایران 
و جهان اشاره کرد و با بیان این که تنها راه جبران 
این کمبود، مهاجرت به نسخه جدید است، گفت: 
مهاجرت به IPv۶، امکان ارائه خدمات ارزش افزوده 
مبتنی بر مکان را که نیاز انکارناپذیر کاربران امروزی 
افزایش  با  دیگر،  سوی  از  و  می کند  فراهم  است، 
فضای آدرس دهی می توان خدمات متنوعی را با 
توجه به نوع کاربرد به مردم ارائه داد که روزآمدترین 
و  هوشمندسازی  حوزه  در  می تواند  خدمات  این 
اینترنت مبتنی بر اشیاء مفید و موثر باشد.وی در 
خاتمه از اپراتورها، فعالان LIR و کسب و کارهای 
حوزه خواست برای ارائه خدمات پیشرفته تر و بهتر 
راهبردهای  و  سیاست ها  دستورالعمل ها،  انجام  به 
نظارتی که توسط سازمان فناوری اطلاعات ایران با 
هدف مهاجرت از IPv۴ به IPv۶ تهیه شده است، 

بپردازند.

دیدار روسای کل بانک های مرکزی ایران و روسیه در مسکو؛

بسترهای پولی و بانکی میان ایران و روسیه عملیاتی می شود

منظور در حاشیه جلسه دولت:

اراده ای برای کاهش تعداد یارانه بگیران نداریم

بهره برداری  بانکی،  و  پولی  همکاری های  افزایش 
پولی  نهادسازی های  و  بریکس  ظرفیت های  از 
تقویت  همچنین  و  حوزه  این  در  جدید  بانکی  و 

مناسبات مورد تاکید قرار گرفت.
مذاکرات  و  دیدار  در  مهر،  گزارش خبرگزاری  به 
محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی کشورمان 
روسیه،  مرکزی  بانک  رئیس کل  نبیولینا  الویرا  با 
بهره برداری  بانکی،  و  پولی  همکاری های  افزایش 
پولی  نهادسازی های  و  بریکس  ظرفیت های  از 
تقویت  همچنین  و  حوزه  این  در  جدید  بانکی  و 
مناسبات در چارچوب توافقنامه تجارت آزاد میان 
ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا مورد تاکید قرار 
گرفت.به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، به 
دنبال عملیاتی شدن بسترهای پولی و بانکی میان 
و روسیه، فصل جدیدی  ایران  اسلامی  جمهوری 
بانکی دو کشور آغاز شد.زیرساخت ها و  از روابط 
پیام رسان  سامانه های  اتصال  همچون  بسترهایی 
غیرسوئیفتی و برقراری روابط دوطرفه کارگزاری 
با پول های ملی میان بانک های تجاری دو کشور 

استفاده  مورد  امروز  بود  شده  ایجاد  قبلًا  که 
است. گرفته  قرار  اقتصادی  فعالان  و  بانک ها 

مرکزی  بانک  رئیس کل  مذاکرات  و  دیدار  در 
کشورمان با رئیس کل بانک مرکزی روسیه، علاوه 
بر نهایی سازی توافق بکارگیری پول های ملی در 

مبادلات تجاری دو کشور بجای دلار، دکتر فرزین 
پیشنهادهایی در زمینه بهره برداری از ظرفیت های 
در  بانکی  و  پولی  نهادسازی های  و  بریکس  گروه 
گروه  این  بر  روسیه  ریاست  دوره  این حوزه طی 
در سال آتی میلادی مطرح کرد که مورد توجه 

رئیس کل بانک مرکزی روسیه قرار گرفت.
کلیه  نهایی شدن  توجه  با  گزارش،  این  اساس  بر 
مرکزی  بانک های  میان  قبلی  توافق شده  اقدامات 
فنی  بصورت  آن  مفاد  شد  قرار  روسیه،  و  ایران 
بانک های  آینده  همکاری های  محور  تخصصی،  و 
مرکزی دو کشور قرار گیرد.گفتنی است در جریان 
سفر رئیس کل بانک مرکزی کشورمان به مسکو و 
به دنبال رایزنی ها و عملیاتی سازی بسترهای پولی 
و بانکی، اولین ال. سی شبکه بانکی ایران در خارج 
از کشور توسط بانک سپه در روسیه گشایش شد. 
قرار  استفاده  مورد  امروز  از  که   LC این  ارزش 
گرفته، برای شروع مبلغ ۱۷ میلیون یورو است و 
استفاده  واردات  پرداخت مدت دار جهت  با شرط 
می شود.همچنین با حضور فرزین رئیس کل بانک 
بانکی  مدیران  میان  جلسه ای  کشورمان،  مرکزی 
شد  برگزار  ایران  ملی  بانک  و  روسیه  بانک  ازبر 
که بر اساس آن خط اعتباری به ارزش ۶ و نیم 
از  اساسی  کالاهای  واردات  برای  روبل  میلیارد 

روسیه برای ایران ایجاد گردید.

اراده ای در  برنامه و بودجه گفت:  رییس سازمان 
دولت برای کاهش تعداد یارانه بگیران وجود ندارد 

و ما منابع لازم را پیش بینی کرده ایم.
رییس  منظور  داوود  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
هیات  جلسه  حاشیه  در  بودجه  و  برنامه  سازمان 
امروز چهارشنبه )۶ دی ۱۴۰۲( در جمع  دولت 
ایرانیان  رفاه  اطلاعات  پایگاه  گفت:  خبرنگاران 
قطعاً بروز رسانی می شود و متناسب با آن ممکن 

است برخی از افراد جابجا شوند.
تعداد  کاهش  برای  دولت  در  اراده ای  افزود:  وی 
پیش بینی  را  منابع  ما  ندارد.  وجود  یارانه بگیران 
اطلاعات  اساس  بر  اگر  اما طبیعی است  کرده ایم 
از  ایرانیان  رفاه  اطلاعات  پایگاه  که  جدیدی 
که  افرادی  است  ممکن  می آورد  دست  به  کسی 
اطلاعات جدید مشمول  با  یارانه می گرفتند  قبلًا 

نباشند.
رییس سازمان برنامه و بودجه در ادامه اظهار کرد: 
برای تعیین قیمت تضمینی چهار روش در قانون 
پیش بینی شده است. یک روش، قیمت تمام شده 
تولید است. در این روش باید مرجع رسیدگی به 
قیمت تمام شده مشخص باشد. شاید ما ادعا کنیم 
به  ولی  است  عدد مشخصی  تمام شده  قیمت  که 

قانون  طبق  که  مربوطه  مرجع  به  باید  حال  هر 
سازمان حمایت از مصرف کننده است، برود و آنها 

باید بررسی و قیمت تمام شده را تأیید کنند.
قیمت  فقط  قیمت  تعیین  روش  کرد:  اضافه  وی 
تمام شده نیست و سه روش دیگر هم وجود دارد و 
بر اساس آن سه روش دیگر، عملًا این کمیسیون 
قیمت گذاری می تواند قیمت را نهایی کند. قاعدتاً 
این کار باید در مهلت مقرر قانونی انجام شود و 

البته مسئولیت این کار با وزارت جهاد کشاورزی 
است.

منظور همچنین در پاسخ به سوالی درباره مالیات 
خرید و فروش طلا، گفت: اتفاق جدیدی نیفتاده 
فروش  و  خرید  درباره  افزوده  ارزش  قانون  است. 
هم  آن  از  بعد  و  شده  تصویب   ۱۴۰۰ سال  طلا 
تغییر جدیدی انجام نشده است. خود طلا مشمول 
اجرت  فقط  و  نیست  افزوده  ارزش  بر  مالیات 

ساخت طلا مشمول است.

وی درباره نبود ارز برای واردات خودرو اذعان کرد: 
این  بر  ناظر  موضع  این  درباره  صحبت هایم  من 
نبود که ارز تخصیص بدهیم یا ندهیم بلکه عرض 
کردم ما برای اینکه دقت پیش بینی های بودجه ای 
خود را بالا ببریم باید ببینیم که آیا میزان وارداتی 
باید  که  ارزی  میزان  و  انجام شود  است  قرار  که 

تخصیص پیدا کند چه مقدار است.
بر  ما  داد:  ادامه  بودجه  و  برنامه  سازمان  رییس 
ورودی  عوارض  می آییم  مستند  عدد  یک  اساس 
بخشی  عوارض  این  و  می کنیم  تعیین  را  خودرو 
کرده ام  تاکید  من  می شود.  دولت  درآمد  از 
باید  نشویم  بودجه  کسری  دچار  اینکه  برای 
از  یکی  و  ببریم  بالا  را  پیش بینی های خود  دقت 
واردات  از  حاصل  عوارض  همان  ما  درآمدهای 

خودرو است.
منظور در پاسخ به این سوال که آیا در تأمین ارز 
گفت:  ندارد؟  وجود  مشکلی  وارداتی  خودروهای 
درباره موضوع تأمین ارز، باید بانک مرکزی و آن 
ستادی که عملًا هم ثبت سفارش و هم تأمین ارز 

را انجام می دهد، تصمیم بگیرند.



حضور گل گهر در نمایشگاه صنایع بومی پدافند غیرعامل

موثقی نیا در بازدید از فولاد مکران:

احداث فولاد مکران در آینده زمینه ساز تحول در سواحل دریای عمان است

مدیرعامل شرکت آلومینای ایران:

امنیت و اقتدار ایران اسلامی نتیجه غیرت و دلاورمردی پرسنل خدوم نیروی انتظامی است

غیرعامل  پدافند  بومی  نمایشگاه صنایع  هفتمین 
با حضور شرکت معدنی و صنعتی گل گهر، عصر 
خود  به کار  تهران  بین المللی  نمایشگاه  در  امروز 

پایان داد.
معرفی  نمایشگاه،  این  برگزاری  از  هدف   
محصولات، خدمات و توانمندی های داخلی کشور 
دستگاه های  کارشناسان  و  مدیران  مسئولان،  به 

مهم  و  حیاتی، حساس  زیرساخت های  و  اجرایی 
امن سازی، کاهش  منظور مصون سازی،  به  کشور 
با  زیرساخت ها  آمادگی  ارتقای  و  آسیب پذیری 
استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های داخلی بود.

شرکت  معدنی و صنعتی گل گهر نیز در غرفه ای 
مشترک با ایمیدرو و دیگر شرکت های تابعه این 
سازمان، به ارائه ظرفیت ها و آخرین دستاوردهای 

غیرعامل  پدافند  صنایع بومی  حوزه  در  خود 
پرداخت.

پدافند  سازمان  رییس  جلالی،  سردار  همچنین   
این  برگزاری  طول  در  نیز  کشور  غیرعامل 
در  و  بازدید  گل گهر  شرکت  غرفه  از  نمایشگاه 
این حوزه مهم  توانمندی های گل گهر در  جریان 

قرار گرفت.

ایمیدرو احداث پروژه فولاد  رییس هیات عامل 
دریای  سواحل  در  تحول  ساز  زمینه  را  مکران 

خواند. عمان 
احداث فولاد مکران در آینده زمینه ساز تحول 

در سواحل دریای عمان است
محمدرضا  ایمیدرو،  عمومی  روابط  گزارش  به 
افزود:  این طرح،  از  بازدید  در  امروز  نیا  موثقی 
ساز  زمینه  آینده  سال  در  مکران  فولاد  احداث 
که  شد  خواهد  عمان  دریای  سواحل  در  تحول 
زمینه  منطقه،  این  در  اشتغال  ایجاد  ضمن 
گفت:  کند.وی  می  فراهم  را  معکوس  مهاجرت 
مصادیق  از  کارخانه  این  اندازی  راه  همچنین 

از  که  بود  خواهد  محور  صادرات  تولید  رونق 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  راهبردهای 

است.
توسعه  های  پروژه  اجرای  از  نیا حمایت  موثقی 
اصلی  راهبردهای  از  را  معدنی  صنایع  و  معدن 
ایمیدرو خواند و عنوان کرد: این سازمان اولویت 
اشتغالزایی  بر  تمرکز  با  را  محور  تولید صادرات 

و توسعه مناطق کم برخوردار دنبال می کند.
بازدید  امروز ضمن  ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس 
انتقال آب دریای عمان  از عملیات احداث خط 
فولاد  اقدامات  و  ها  برنامه  کشور؛  شرق  به 

مکران را مورد بررسی قرار داد.

مدیرعامل شرکت آلومینای ایران گفت: حفظ امنیت، اقتدار و تمامیت 
ارضی کشور عزیزمان ایران در پرتو غیرت دلاورمردان بی ادعایی است 
که با شهادت خود و تقدیم خون پاکشان شرافت و شجاعت را جایگاه 

و معنا می بخشند.
به گزارش دنیای معدن از روابط عمومی شرکت آلومینای ایران،  دکتر 
عبدالله شه بخش مدیر عامل شرکت و تعدادی از معاونین و مدیران این 
مجموعه در دیدار با سرهنگ قندی فرمانده نیروی انتظامی شهرستان 
جاجرم ضمن عرض تبریک و تسلیت شهادت جمعی از پرسنل غیور 
با  همدردی  ابراز  و  جیش الظلم  گروهک  بدست  انتظامی  نیروی 
خانواده هایی که عزیزان خود را در این اقدام ناجوانمردانه از دست داده 
اند، برای شهیدان سرفراز این حادثه علو درجات و برای مجروحان شفای 

عاجل مسئلت نمودند.
وی افزود :حفظ امنیت، عزت و اقتدار و تمامیت ارضی ایران اسلامی در 
پرتو غیرت دلاورمردان بی ادعایی است که با شهادت خود و تقدیم خون 

پاکشان شرافت و شجاعت را جایگاه و معنا می بخشند.
وی اظهار داشت: اگر امروز شاهد پیشرفت کشور عزیزمان هستیم و جامعه 
میتواند پویا باشد و بدون هیچ مشکلی فرآیندهای خود را انجام دهد بی 
شک مرهون تلاش های شبانه روزی پرسنل خدوم نیروی انتظامی می 

باشد.
دکتر شه بخش ضمن قدردانی از زحمات این عزیزان، گفت : با شما و 
سایر پرسنل خدوم در نیروی انتظامی ابراز همدردی نموده و این جنایت و 

اقدام تروریستی را محکوم می نماییم.
وی افزود: بر همگان روشن و واضح است که این گروهک وابسته به 
استکبار است و هدف آن ضربه زدن به نظام به اشکال مختلف می باشد 

که در این حمله ماهیت پلید آنها مشخص گردید.
دکتر شه بخش متذکر شد : در این راستا وظیفه خود می دانیم در حوزه 
تولید که مسئولیت آن را داریم تمام تلاش خود را به کار بندیم و از خون 

شهدا پاسداری کنیم.

وی افزود: بر این اساس باید در حوزه تولید هر آنچه که در توان داریم را 
به صحنه بیاوریم و سعی کنیم با تولید محصولات مورد نیاز، کشور را از 

وابستگی به بیگانه بی نیاز نماییم.
در این دیدار سرهنگ قندی نیز ضمن عرض خیر مقدم و خوش آمدگویی، 
از حضور مدیر عامل و سایر معاونین و مدیران مجموعه آلومینا قدردانی 
نموده و بیان داشت: حضور شما عزیزان نشان دهنده ارزش قائل شدن 
برای مجموعه نیروی انتظامی می باشد که این مساله بسیار برای ما حائز 

اهمیت است.
وی با بیان اینکه ما هم به نوبه خود قدردان شما عزیزان در سنگر تولید 
هستیم افزود :  در این چرخه کاری، هر کدام از عزیزان به سهم خود می 
بایست در زمینه کاری و فعالیت خود این چرخه به هم پیوسته را بگردانند 

تا امورات کشور و وضعیت نظام و حاکمیت به نتیجه مطلوب خود برسد.
در پایان به رسم یادبود تعدادی کتاب در راستای تکریم فرهنگ ایثار و 

شهادت به پرسنل خدوم نیروی انتظامی شهرستان اهدا گردید.

چشم انداز
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صنعت و معدن یادداشت

سرمایه گذاری 3۶3۵ میلیارد 
ریالی پروژه های تحت پوشش 

صندوق بیمه معدنی
سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
در  سرمایه گذاری  میزان  اعلام کرد:  )ایمیدرو( 
ضمانت  پوشش  تحت  ای  توسعه  های  پروژه 
صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی 
 ۶۳۵ و  هزار   ۶ به  امسال  آذرماه  تا  شهریور  از 

میلیارد ریال رسید.
به گزارش ایرنا از ایمیدرو، این پروژه ها در حوزه 
و  سنگ  زغال  روی،  و  سرب  مس،  طلا،  های 

دولومیت عملیاتی شده است.
سرمایه  با  )اصفهان-  روی  و  سرب  های  پروژه 
گذاری ۶۷۰ میلیارد ریال(، تولید 2 هزار و ۳۰۰ 
تن کنسانتره طلا )خراسان رضوی- 2۵۱ میلیارد 
)مرکزی-  کنسانتره مس  تن   ۴۱۱ تولید  ریال(، 
زغال  تن  هزار   ۱۵۰ تولید  ریال(،  میلیارد   2۳۱
ریال(،  میلیارد   ۱۸2 جنوبی-  )خراسان  سنگ 
تولید ۳۴۰ تن کاتد مس )خراسان جنوبی – ۷۳۳ 
دولومیت  تن  هزار   ۳۶۶ تولید  و  ریال(  میلیارد 
میلیارد   ۵۶۸ و  یک هزار  )اصفهان–  دانه بندی 

ریال( در این هدف توسعه ای قرار دارند.
این پروژه ها ۴۱۷  مجموع اشتغال زایی مستقیم 
به یک هزار و  اشتغال زایی غیرمستقیم آن  نفر و 

2۳۰ نفر می رسد.
صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی 

از زیرمجموعه های ایمیدرو محسوب می شود.

پلمب 2۹3 تجهیزات بازی 
غیراستاندارد

 2۹۳ پلمب  تهران  استان  استاندارد  کل  اداره 
ماهه   ۹ در  غیراستاندارد  بازی  تجهیزات  دستگاه 

امسال در این استان خبر داد.
به گزارش ایسنا، محمدحسین طاهری - مدیرکل 
کارشناسان  که  گفته  تهران-  استان  استاندارد 
مورد   2۰۳۵ جاری،  سال  ماه   ۹ در  استاندارد 
و  داده  انجام  استان  بازی  تجهیزات  از  بازرسی 
 2۸ همچنین  و  بازی  تجهیز   2۹۳ آن،  نتیجه  در 
نکردن  رعایت  دلیل  به  را  تفریحی  مجموعه 
این  در  کردند. همچنین  پلمب  استاندارد،  الزامات 
مدت، برای بیش از 2۶۴۷ تجهیز شهربازی، مجوز 

استاندارد توسط این اداره کل صادر شده  است.
اعم  تفریحی  تجهیزات  تمامی  اساس  این  بر 
مراکز  و  بازی  زمین  کابل راه ها،  شهربازی ها،  از 
و  اجباری اند  استاندارد  مشمول  آبی  تفریحی 
به  مکلف  و  ملزم  استان  سطح  شهرداری های 
جلوگیری  جهت  استاندارد  اداره کل  با  همکاری 
غیراستاندارد  تفریحی  تجهیزات  بهره برداری  از 

مستقر در اراضی تحت مدیریت خود هستند.
شهربازی   2۱۱ تهران  استان  در  است  گفتنی 
تعداد،  این  از  که  دارد  وجود  شده  شناسایی 
تملک  تحت  اراضی  در  و  روباز  شهربازی   ۱۵۴
که  هستند.آن طور  استان  شهرداری های 
کنار  در  کرده،  اعلام  استاندارد  ملی  سازمان 
پلاکی  شهربازی،  در  موجود  دستگاه های 
وجود  آسانسور  در  موجود  پلاک های  مشابه 
ارسال  با  می توانند  شهروندان  که  دارد 
شماره  به  پلاک ها  این  روی  موجود  کد 
دستگاه  بودن  استاندارد  از   ۱۰۰۰۱۵۱۷
سال  در  سازمان  این  البته  شوند.  مطمئن 
جاری اعلام کرده که شهربازی ها باید بیلبورد 
استاندارد را هم نصب کنند تا در معرض دید 
همه باشد.از طرف دیگر در صورتی که کالای 
با نشان استاندارد  مشمول استاندارد اجباری 
طریق  از  می توانست  خریدار  داشت،  مشکلی 
کل  اداره  یا  استاندارد  ملی  سازمان  سایت 
شکایت   ۱۵۱۷ شماره  با  تماس  یا  استاندارد 
مردم   اخیرا سامانه  البته  کند.  را مطرح  خود 
دار نیز به این موضوع اضافه شده و شهروندان 
دار«  »مردم  سامانه  به  مراجعه  با  می توانند 
 inso.gov.ir.۱۵۱۷//:https نشانی  به 
حوزه  در  کیفی  تخلفات  به  مربوط  گزارش 
را  انطباق  ارزیابی  نهادهای  و  خدمات  کالا، 

اطلاع دهند.

دانش بنیان ها  حوزه  در  سنگان  فولاد  شرکت 
طی  خراسان؛  علم وفناوری  پارک  همکاری  با 
صنایع معدنی  فناوری  »پردیس  اخیر  یکسال 
فولاد سنگان« را با هدف حمایت از شرکت های 
کرده  راه اندازی  سنگان  منطقه  در  دانش بنیان 

است.
اکبری معاون توسعه وتکنولوژی فولاد  علی اکبر 
سنگان ضمن بیان مطلب فوق با تاکید بر اینکه 
طرح های  اجرای  بر  علاوه  معاونت  این  وظایف 
ایجاد  و  پژوهشی  و  علمی  اقدامات  توسعه، 
است،  گاز  و  برق  آب،  تأمین  زیرساخت های 
گفت: شرکت فولاد سنگان همچنین در حوزه 
علم وفناوری  پارک  همکاری  با  دانش بنیان ها 
فناوری  »پردیس  اخیر  یکسال  طی  خراسان؛ 
صنایع معدنی فولاد سنگان« را با هدف حمایت 
سنگان  منطقه  در  دانش بنیان  شرکت های  از 

راه اندازی کرده است.
اکبری در خصوص هدف از راه اندازی این مرکز 
گفت: پردیس فناوری صنایع معدنی فولاد سنگان 
زیرساخت های  حفظ  تولید،  تداوم  هدف  با 
کاهش  و  موردنیاز  انرژی های  تامین  و  موجود 
هزینه ها تاسیس شده است و شرکت های فعال 
مرکز  این  در  می توانند  دانش بنیان  حوزه  در 
ایده های جدید در زمینه تکنولوژی های روز را 

به ما ارائه دهند.
اینکه در زمینه های دیگر حوزه  بیان  با  اکبری 

با  خوبی  همکاری های  نیز  دانش بنیان ها 
داخلی  شرکت های  و  دانش بنیان  مجموعه های 
جهت بومی سازی قطعات موردنیاز خود داریم، 
تاکنون  اقدامات  این  راستای  در  کرد:  تاکید 
برای  ارزآوری  یورو  میلیون   ۱۰ به  نزدیک 
مجموعه داشته است؛ بدین صورت که به جای 
با  کردیم  سعی  خارجی؛  شرکت های  از  خرید 
ساخت داخل،  و  داخلی  شرکت های  از  حمایت 
بسازیم.  بهتری  کیفیت  با  را  موردنیاز  قطعات 

همه  تا  نیست  »نیازی  اینکه  به  اشاره  با  وی 
از  دوباره  را  چرخ  و  شود  بومی سازی  قطعات 
بیشتر در زمینه هایی  اختراع کرد«، گفت:  اول 
داشته ایم  محدودیت  و  بوده  تکنولوژیک تر  که 
به  اقدام  مصرفی  قطعات  خصوص  در  یا  و 
بومی سازی کردیم و سعی بر این است که توجه 
به  است؛  ممکن  که  جایی  تا  را  بومی سازی  به 

درجه اعلا خود برسانیم.
در  سنگان  فولاد  توسعه وتکنولوژی  معاون   

خصوص میزان سرمایه گذاری های انجام شده در 
تاکید کرد: در حال حاضر  حوزه دانش بنیان ها 
در پردیس فناوری ۲۸ شرکت دانش بنیان نخبه 
کاملا  محصول  یک  که  است  شده  شناسایی 
یونیک را ارائه می دهند. همچنین در حدود ۴۰۰ 
تا ۴۵۰ شرکت دانش بنیان دیگر نیز وجود دارند 
که تکنولوژی ساخت بهتری دارند؛ نه اینکه الزاما 

ایده های خاصی داشته باشند.
با  فولاد سنگان  اینکه مجتمع  بر  تاکید  با  وی 
تبادل نظر  و  همکاری  دانش بنیان  شرکت های 
بسیار خوبی دارد، گفت: در پردیس فناوری در 
حدود ۱۰۰۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری صورت 
گرفته است. زمین پردیس، مجموعه تجهیزات 
اختیار  در  را  داریم  که  امکاناتی  خدمات  و 
شرکت های دانش بنیان قرار می دهیم تا آنها در 
کنار فولاد سنگان بتوانند نیازهای این شرکت را 
تجهیز کنند و کار ساخت تجهیزات و قطعات 
بیان  با  اکبری  دهند.  انجام  مکان  همان  در  را 
اینکه سعی داریم که ساخت قطعات و ملزومات 
در کنار تولید انجام شود تا همکاران در حوزه 
نیازهای  بتوانند  همزمان  تولید  و  دانش بنیان 
حاضر  حال  در  گفت:  کنند،  تامین  را  یکدیگر 
سوی  از  و  دادیم  اختصاص  را  پردیس  زمین 
دیگر مجوزهای لازم را هم از پارک علم وفناوری 
معاونت فناوری ریاست جمهوری دریافت کردیم 

و تقریبا همه چیز برای ادامه کار مهیا است.

اکبری معاون توسعه  وتکنولوژی فولاد سنگان:

فولاد سنگان حامی شرکت های دانش بنیان است

زنگ خطر حرکت به سمت 
خام فروشی

معاون وزیر صمت با بیان اینکه تراز تجاری کشور 
متاثر از سیاست ای ارزی در حال حرکت به سمت 
خام فروشی بیشتر است که مطلوب کشور نیست، 
تصریح کرد: همانطور که در بخش برق، اولین جایی 
تولید است، در  که برق آن قطع می شود، بخش 
تامین ارز نیز اولین جایی که ارز به آن تخصیص 

پیدا نمی کند، تولیدکنندگان هستند.
در  شاهمیرزایی  علیرضا  ایسنا،  گزارش  به 
در  هماهنگی  ارزی؛  »بازیگران حکمرانی  نشست 
سیاستگذاری و اجرا«، با تاکید بر اینکه سیاست 
ارزی باید پیرو سیاست صنعتی کشور باشد، گفت: 
نباید در زمان کمبود ارز، تولیدکنندگان در صف 
اول قطع تامین ارز برای واردات نهاده های تولیدی 
باشند و رفع این نقیصه نیازمند آن است که وزارت 
صمت به عنوان یکی از متولیان تامین ارز کشور، 
در سیاستگذاری برای تخصیص ارز و اولویت بندی 

کالاهای وارداتی مشارکت داده شود.
در  زیادی  مشکلات  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
از  بسیاری  پاسخ  که  دارد  وجود  ریال  حکمرانی 
در  از جمله  کرد:  تصریح  است،  آن  در  مشکلات 
تورم  وجود  و  اقتصادی  رشد  ارزی،  حکمرانی 
ساختاری در اقتصاد ایران، مسئله حکمرانی ریال 
که  است  این  خطاها  از  دیگر  یکی  است.  مهم 
فکر کنیم حکمرانی ارزی صرفا قرار است برخی 
نقیصه های جزئی را رفع کند و به طور مثال برخی 
از صرافی ها را حذف و برخی دیگر را جایگزین کند.
شاهمیرزایی با بیان اینکه مشکل ما در حکمرانی 
ارزی جدی است و در حال حاضر این مشکلات 
سیاست صنعتی و تولیدی ایران را با مخاطره مواجه 
کرده، گفت: من معتقدم سیاست صنعتی باید در 
تعیین سیاست ارزی اثرگذار باشد، نه اینکه به طور 
برعکس سیاست ارزی، سیاست صنعتی کشور را با 
مخاطره مواجه کند. وقتی صحبت از تولید و تامین 
ارز می شود، وزارت صمت مسئول است، اما وقتی 
صحبت از نحوه تخصیص ارز و تامین نیازهای ارزی 
بخش تولید می شود، وزارت صمت اجازه ورود پیدا 
نمی کند. تمرکز در مدیریت ارزی مطلوب است، 
کشور  تولیدی  نظام  متولی  حاضر  حال  در  ولی 
ارزی  سیاستگذاری  در  است،  صمت  وزارت  که 

اثرگذاری مطلوب را ندارد.
از طرف دیگر به گفته این مقام مسئول در حوزه 
ارتباط تجاری با عراق این این مشکل وجود دارد 
با  تراز تجاری  و  ایران فقط صادرکننده است  که 
این کشور وجود ندارد، این مسئله استفاده از ارز 
حاصل از صادرات به عراق را دچار مشکل کرده که 
حتی ممکن است صادرات را با چالش مواجه کند. 
بنابراین دست کم در این مورد سیاست ارزی امروز 
در حال تضعیف تولید و صادرات است. من معتقدم 
مشکل اصلی در تعامل با عراق، تحریم های آمریکا 
نیست و دولت عراق با ایران همکاری نمی کند و 
این مسئله باید در قالب حکمرانی ارزی مطلوب 

رفع شود تا به تولید و صادرات صدمه وارد نشود.
وی همچنین با بیان اینکه به ارز نباید نگاه یارانه ای 
شود و اگر قرار است به بخش هایی یارانه داده شود، 
باید به روش دیگری این کار انجام شود، تصریح 
کرد: در حال حاضر در تامین نیازهای ارزی تامین 
نهاده های بخش تولید و صنعت با مشکل مواجهیم 
و در طرف مقابل هیچ گاه مشکلی برای واردات تلفن 
همراه به وجود نیامده است؛ حتی به واردات تلفن 
همراه ارز نیمایی و یارانه ای تعلق می گیرد و زمان 
تخصیص ارز آن نیز به سرعت انجام می شود. کاهش 
اقتصاد کشور  برای  سطح تولید کشور یک خطر 
است که در آینده ارزآوری را نیز کاهش می دهد. 
امروز تراز تجاری کشور متاثر از سیاست ای ارزی 
در حال حرکت به سمت خام فروشی بیشتر است 
که مطلوب کشور نیست.معاون وزیر صمت ادامه 
وزارت  نیز  خارجی  سرمایه  جذب  بخش  در  داد: 
صمت توانسته در حوزه هایی مثل تولید خودرو و 
توسعه حمل و نقل عمومی سرمایه گذار پیدا کند، 
از ورود  ارزی فعلی کشور مانع  ولی سیاست های 
آن ها و سرمایه گذاری شده است. همانطور که در 
بخش برق، اولین جایی که برق آن قطع می شود، 
بخش تولید است، در تامین ارز نیز اولین جایی که 
ارز به آن تخصیص پیدا نمی کند، تولیدکنندگان 
هستند. درحالیکه ارز مسافرت به ترکیه و یا امور 
غیر اولویت دار دیگر هیچگاه در تامین ارز با مشکل 
مواجه نمی شود.وی در پایان گفت: بنابراین ایجاد 
هماهنگی در سیاست گذاری و اجرا در حوزه ارزی، 
یکی از مهمترین الزامات حکمرانی ارزی مطلوب 
کشور است و باید مسئولیت و اختیاراتی که به یک 
تا  باشد  دستگاه سپرده می شود، سنخیت داشته 
دستگاه بتواند پاسخگوی اقدامات و نتیجه کار باشد. 
اما در این زمینه در اجرای سیاست های مطلوب، 
مسائلی همچون اقتصاد سیاسی نیز وارد می شود 

که کار را دشوارتر می کند.

آگهی مناقصه )مرحله اول( آگهی مناقصه )مرحله اول(

محسن صانعی شهردار آران و بیدگل محسن صانعی-شهردار آران و بیدگل

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبه شورای اسلامی شهر نسبت به انتخاب پیمانکار از طریق مناقصه عمومی به بخش  خصوصی طبق آیین نامه مالی شهرداری ها 

به شرح جدول ذیل اقدام نماید:

مدت اجرا )ماه(مبلغ اعتبار )ریال(عنوان پروژهتاریخ مصوبهشماره مصوبهردیف

انجام و راهبری کلیه امور مرتبط به حفظ، حراست و نگهبانی با ۱۶۱۰۱۴۰۲/۸/۱۰ ۱
تأمین نیروی واجد شرایط

۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱۲

1- دادن سپرده ای  جهت هریک از پروژه ها که از پنج درصد مبلغ کل برآورد کمتر نباشد به صورت نقد یا اسناد خزانه یا ضمانت نامه بانکی.

2- برندگان اول و دوم و سوم هریک از مناقصه ها هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع پروژه در اسناد مناقصه است.

5- مهلت و نحوه و محل دریافت و قبول اسناد: شرکت کنندگان می توانند از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی نسبت به دریافت اسناد از واحد امور پیمان و قراردادها اقدام و تا 

پایان وقت اداری روز دوازدهم پس از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی نسبت به تحویل پاکت پیشنهادی خود به دفتر حراست شهرداری اقدام نمایید.

شهرداری آران و بیدگل در نظر دارد به استناد مصوبات شورای اسلامی شهر نسبت به انتخاب پیمانکار از طریق مناقصه عمومی به بخش  خصوصی به صورت جداگانه طبق 
آیین نامه مالی شهرداری ها به شرح جدول ذیل اقدام نماید:

شماره ردیف
مصوبه

مدت اجرا مبلغ اعتبار )ریال(عنوان پروژهتاریخ مصوبه
)ماه(

۱۱9۳۰۱۴۰۲/۰9/۲۷ GIS ۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۱۶انتخاب پیمانکار جهت راه اندازی سامانه یکپارچه شهرسازی، نوسازی، اصناف، درآمد و

خرید و اجرای بلوک فرش بلوار شهید قاسم پور و کوچه های منتهی به آن، خیابان های غیرتی و شهید قنایی مقدم و ۲۱۵۱۴۱۴۰۲/۰۷/۲۳
کوچه های منتهی به آن، بلوارهای دانشگاه و مالک اشتر، خیابان های بابایعقوب و امیرالمؤمنین)ع( و صالح دشت

۱۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۶

خرید و اجرای آسفالت کوچه های معراج ۳و۱۳ و ۱۵، حکمت ۵ و۷و9و۱۴، اندیشه۱۱ و ۱۷ و۱، فرهنگ9، ایثار ۳۱۵۱۵۱۴۰۲/۷/۲۳
۱و۱۳و۱۵، بلوار احمدآباد کوچه پنجم، بلوار دانشگاه کوچه ۵۱، عدالت ۱۴ و خیابان های مهارت و تشکری

۷۷.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰۶

1- دادن سپرده ای  جهت هریک از پروژه ها که از پنج درصد مبلغ کل برآورد کمتر نباشد به صورت نقد یا اسناد خزانه یا ضمانت نامه بانکی.
2- برندگان اول و دوم و سوم هریک از مناقصه ها هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به موضوع پروژه در اسناد مناقصه است.

5- مهلت و نحوه و محل دریافت و قبول اسناد: شرکت کنندگان می توانند از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی نسبت به دریافت اسناد از واحد امور پیمان و قراردادها اقدام و تا 
پایان وقت اداری روز دوازدهم پس از تاریخ انتشار نوبت دوم این آگهی نسبت به تحویل پاکت پیشنهادی خود به دفتر حراست شهرداری اقدام نمایید.

نوبت دوم نوبت اول
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رویکردزیر بنایی

امکان مهارت آموزی برای 
متقاضیان کار فراهم شد

بر اساس اعلام دفتر توسعه نهادهای کارآفرینی 
متقاضی  که  کار،کارجویانی  نیروی  هدایت  و 
آموزش  مراکز  در  مهارتی  دوره های  گذراندن 
کاریابی  دفاتر  در  باید  هستند،  حرفه ای  و  فنی 
جهت  را  خود  نامه  معرفی  و  کرده  ثبت نام 
به  ورود  برای  آماده سازی  و  دوره ها  گذراندن 

بازار کار از طریق کاریابی ها دریافت کنند.
توجه  با  معتقدند  کارشناسان  ایسنا،  گزارش  به 
دانشگاهی  فارغ التحصیلان  بیکاری  آمار  به 
ضرورت ارتباط میان کارجویان و کارفرمایان و 
فراهم کردن بستر شناسایی فرصت های شغلی 
ضروری  امری  نیاز  مورد  کار  نیروی  تامین  و 

است.
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  راستا  همین  در 
اجتماعی سامانه جست وجوی شغل را با هدف 
ایجاد بستری مناسب برای ارتباط کارجویان و 
کارفرمایان راه اندازی کرد تا افراد جویای کار و 
کارفرمایان نیازمند نیروی کار بتوانند از خدمات 
جست وجوی  شوند.سامانه  بهره مند  سامانه 
هدف  با   shoghl.mcls.gov.ir شغل 
کاهش هزینه های جست وجوی کار،  بهبود 
در  اشتغال  افزایش  و  کاریابی ها  عملکرد 
کشور راه اندازی و امکان ثبت نام کارجویان 

و کارفرمایان در آن فراهم شده است.
کار  نیروی  درخواست  کارفرمایان  درحقیقت 
سامانه  در  رایگان  طور  به  را  خود  موردنیاز 
بارگذاری و از طریق کاریابی های منتشر کننده 
فرصت شغلی به نیروی کار موردنظر دست پیدا 
مهارتی  دوره های  گذراندن  می کنند.متقاضی 
از طی  پیش  و حرفه ای هستند  فنی  مراکز  در 
دوره های موردنظر در مرحله اول باید با مراجعه 
و  ثبت نام  به  اقدام  کاریابی  دفاتر  به  حضوری 
سپس معرفی نامه صادر شده از سوی کاریابی را 
جهت معرفی به مرکز فنی و حرفه ای دریافت 
نهادهای  توسعه  دفتر  اعلام  اساس  کنند.بر 
نیروی کار کارجویانی که  کارآفرینی و هدایت 
مراکز  در  مهارتی  دوره های  گذراندن  متقاضی 
فنی و حرفه ای هستند، پیش از طی دوره های 
موردنظر در مرحله اول باید با مراجعه حضوری 
ثبت نام کنند. سپس  به  اقدام  دفاتر کاریابی  به 
معرفی نامه صادر شده از سوی کاریابی را جهت 

معرفی به مرکز فنی و حرفه ای دریافت کنند.
که  باشند  داشته  توجه  باید  کارجویان  کلیه 
معرفی به مراکز فنی و حرفه ای جهت گذراندن 
دوره های آموزش مهارتی به منظور آماده سازی 
دفاتر  طریق  از  صرفا  کار  بازار  به  ورود  برای 
با  کارجویان  لذا  و  می گیرد  صورت  کاریابی 
ثبت نام و تکمیل رزومه در سامانه جست وجوی 
به  شغلی  درخواست  انتشار  و  ثبت  و  شغل 
عنوان  به  سامانه  این  در  می توانند  کاریابی ها 
در  ثبت نام  آمار  شوند.تازه ترین  شناخته  کارجو 
که  می دهد  نشان  شغل  جست وجوی  سامانه 
بیش از 22۰ هزار فرصت شغلی در سامانه به 
بیش ۸۵ هزار درخواست شغلی  و  ثبت رسیده 
است. رسیده  ثبت  به  کار  متقاضیان  توسط 

معاون اشتغال وزارت کار با تایید این آمار گفته 
است، اگرچه منابع اطلاعاتی متعددی همچون 
در  نظرسنجی  و  ثبتی  آمارهای  سرشماری، 
و  عرضه  وضعیت  و  کار  بازار  شرایط  خصوص 
آمارها  این  اما  دارد  وجود  کار  نیروی  تقاضای 
را  کار  بازار  مختلف  جنبه های  و  زوایا  تمام 
تحت پوشش قرار نمی دهد، از این رو بسیاری 
موقع  به  امکان دسترسی  که  کار  متقاضیان  از 
به فرصت های شغلی خالی در کشور را ندارند، 
اساس  برهمین  و  می گیرند  قرار  تبعیض  مورد 
فارغ  و  کارجویان  برای  بازار  مدیریت  نقش 
التحصیلان و جوانان کارآفرین تاثیرگذار است.

از  که  کار  متقاضی  افراد  حاضر  درحال 
در  می توانند  برخوردارند،  خاصی  مهارت 
و  کرده  نام نویسی  شغل  جست وجوی  سامانه 
فرصت های شغلی موجود را بررسی و در صورت 
تایید کارفرما مراحل مصاحبه و پذیرش را دنبال 
کنند، کارفرمایانی هم که به دنبال جذب نیروی 
کار ماهر در بخش های مختلف هستند با ثبت 
مشاهده  را  مختلف  رزومه های  سامانه  در  نام 

خواهند کرد.

وزیر راه و شهرسازی گفت: پروژه ۸ هزار و ۱۰۰ میلیارد 
تومانی توسعه بندر چابهار دیروز آغاز شد.

به گزارش ایسنا، مهرداد بذرپاش  در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره به سفر دیروز 
خود به چابهار اظهار کرد: یکی از مهم ترین پروژه های 
که  است  چابهار  بهشتی  شهید  بندر  توسعه  کشور 
دیروز پروژه ۸ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومانی که با بخش 
اجرایی آن  بود، عملیات  قرارداد شده  خصوصی عقد 

آغاز شد.
وی ادامه داد: حدود ۴۰ هزار میلیارد تومان پروژه هم به 
بهره برداری رسید و هم آغاز شد که توسط خود سازمان 
بنادر و دریانوردی اتفاق می افتد. دیروز همچنین تصمیم 
گرفتیم که فاز ۲ بندر شهید بهشتی را به کنسرسیوم 
شرکت های داخلی با ممحوریت شرکت های حمل و 
نقل دریایی یا کشتیرانی واگذار کنیم. مذاکرات خوبی 
انجام شد که پروژه طرح توسعه فاز ۲ به وسعت حدود 

۴۰ هکتار آغاز شود.
بذرپاش با بیان اینکه بندر شهید بهشتی ارزش بسیار 
بالایی در حوزه ترانزیت کالا دارد، یادآور شد: اتصال 
این بندر به ریل چابهار و زاهدان به ارزش آن خواهد 
افزود. این بندر نزدیک ترین دسترسی ما را به آب های 
بین المللی فراهم می کند و با اتصال به محور کریدوری 
چابهار به زاهدان و از آنجا به یونسی و سرخس می تواند 
ارزش مضاعفی پیدا کند و یکی از راهبردی ترین بنادر 

کشور خواهد بود.
عنوان  به  زاهدان  به  چابهار  پروژه  به  اشاره  با  وی 
مهم ترین پروژه ریلی کشور بیان کرد: قطعه زاهدان به 
خاش پارسال به بهره بردای رسیده و الان از خاش به 
زاهدان به سرعت در حال پیشرفت است. بخش زیادی 
از این پروژه ها با کوه های سخت و خشنی مواجه است. 

دیروز که بازدید انجام شد از عوامل تشکر کردیم
پروژه ۳9 رشته  این  در  افزود:  و شهرسازی  راه  وزیر 

تونل به طول حدود ۱۸ کیلومتر و ۵۰ درصد عملیات 
درصد   ۸۰ حدود  است.  رسیده  اتمام  به  لاینینگ 
زیرسازی قطعه ۱ و ۲ به اتمام رسیده و مجموعا پروژه 
با  دارد.  پیشرفت  در همه بخش ها حدود ۷۰ درصد 
توافقات انجام شده و منابع تزریق شده، این پروژه باید 
سرعت بگیرد و همه تلاشمان را می کنیم تا اواخر سال 

آینده این پروژه راهبردی به اتمام برسد.
سطح  در  راه سازی  دیگر،  موضوع  اینکه  بیان  با  وی 

است، خاطرنشان کرد:  بلوچستان  و  استان سیستان 
امروز ۲ هزار و ۱۰۰ کیلومتر پروه راه سازی در راه های 
بهره برداری  به  یا  استان  بزرگراهی در سطح  اصلی و 
رسیده یا در حال انجام است. دیروز هم 9۶ کیلومتر 
از بزرگراه در سطح استان به بهره برداری رسید و ۵۸ 
کیلومتر از آن در تکمیل کریدور ساحلی کشور و ۳۸ 
کیلومتر هم در تکمیل کریدور شمال-جنوب است. تا 
پایان امسال حدود ۸۰ کیلومتر دیگر اضافه خواهد شد.
آینده  روز  چند  ظرف  کرد:  اظهار  ادامه  در  بذرپاش 
محور دوم ترانزیتی اصلی ما در حوزه آستارا با کشور 
اعلام  طبق  رسید.  خواهد  بهره برداری  به  آذربایجان 
مسئولیت  که  آذربایجان،  کشور  نخست وزیر  معاون 
کمیسیون مشترک را بر عهده دارد، رشد حمل و نقل 
ما در سال ۲۰۲۳ نسبت به سال گذشته بیش از ۴۰ 
درصد و رشد ترانزیت بین دو کشور ۵۷ درصد بوده 
است.وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به سوالی درباره 
تامین اعتبار پروژه حرم تا حرم گفت: این پروژه هم 
یکی از اصلی ترین پروژه های ما است. تامین اعتبار آن 
از محل تهاتر زمین و منابع عمومی دولت خواهد بود. 
موضوع  این  دنبال  حال  در  رضوی  خراسان  استاندار 
است و من هم یکی معاونان خود را اعزام کرده ام تا 
جلسه ای داشته باشند و برای بخشی از اعتبار از طریق 
تا  کنیم  تزریق  پروژه  به  را  زمین  بتوانیم  مولدسازی 

سرعت بیشتری بگیرد.

بذرپاش در حاشیه جلسه هیئت دولت خبر داد

آغاز پروژه ۸ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومانی توسعه بندر چابهار
تکمیل 24۸ واحد مسکن مهر 

باقیمانده صدرا با منابع صندوق 
ملی مسکن

مدیرعامل شهر جدید صدرا از برنامه تکمیل ۲۴۸ 
درصد  اکنون ۸۰  هم  که  مهر صدرا  مسکن  واحد 
پیشرفت فیزیکی دارند در دولت سیزدهم، خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، مهدی پوربهی مدیرعامل 
باقیمانده  واحدهای  شهر جدید صدرا در خصوص 
مسکن مهر آن شهر جدید و برنامه تکمیل آنها در 
دولت سیزدهم، گفت: از ابتدای طرح مسکن مهر ۱۵ 
هزار واحد مسکونی در این شهر جدید در مرحله 
ساخت قرار گرفت که ۴9۸ واحد مسکونی مهر در 
تکمیل  برای  دولت  این  به  سیزدهم  دولت  ابتدای 

تحویل شد.
مدیرعامل شهر جدید صدرا گفت: در دولت سیزدهم 
 ۲۵۰ صدرا،  شهر  عمران  شرکت  داخلی  منابع  با 
 ۱۴۰۱ شعبان  نیمه  در  و  تکمیل  مسکونی  واحد 
تحویل متقاضیان شد. برنامه ریزی شده است تا ۲۴۸ 
واحد باقیمانده مسکن مهر صدرا با حمایت صندوق 
ملی مسکن تأمین اعتبار شود و قبل از اتمام دولت 

سیزدهم تکمیل و تحویل متقاضیان شود.
وی پیشرفت فیزیکی واحدهای باقیمانده مسکن مهر 

صدرا را ۸۰ درصد عنوان کرد.

رشد ۸ درصدی درآمد فرودگاه 
امام به زودی محقق می شود

مدیرعامل شرکت شهر فرودگاهی امام خمینی 
)ره( با توجه به اقدامات انجام گرفته در دولت 
سیزدهم از رشد ۸ برابری درآمدها در آینده 

نزدیک خبر داد.
چلندری  سعید  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
شرکت  مدیرعامل  و  مدیره  هیئت  رئیس 
اشاره  با  )ره(،  خمینی  امام  فرودگاهی  شهر 
به میزان استقبال از سرمایه گذاری در منطقه 
آزاد تجاری شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( 
تصویب  زمان  از  گفت:  سیزدهم،  دولت  در 
فرودگاهی  شهر  تجاری  آزاد  منطقه  احداث 
امامی خمینی )ره( در سال 9۴، زیرساخت ها 
مورد  خاطر  همین  به  و  بود  نشده  آماده 
استقبال سرمایه گذاران حوزه لجستیک قرار 
اقدام،  اولین  در  خاطر  همین  به  نمی گرفت. 
آزاد  منطقه  زیرساخت های  توسعه  قرارداد 
و یک منطقه  انداختیم  به جریان  را  تجاری 
۱۰۷ هکتاری به عنوان هسته پیشران انتخاب 
پیشرفت 9۰ درصدی  از  اکنون  هم  که  شد 

برخوردار است.
پیشنهادات  لحظه  این  تا  افزود:  وی 
این  در  دلاری  میلیون   ۲9۰ سرمایه گذاری 
مجموع  طرفی  از  و  داریم  لجستیکی  پهنه 
درخواست های سرمایه گذاری در کل منطقه 
امام خمینی  فرودگاهی  شهر  تجاری  آزاد 
میلیارد  هزار   ۲۰۰ بر  بالغ  رقمی  به  )ره( 
در  آن  از  بخشی  که  است  رسیده  تومان 
پهنه های لجستیکی همچون پوشاک، صنایع 
و  شده است  پذیرفته  طلا،  شهر  و  هایتک 
آن مالی  مدل  تهیه  حال  در  ما   کارشناسان 

 هستند.
شهر  مدیرعامل  و  مدیره  هیئت  رئیس 
فرودگاهی امام خمینی )ره( خاطرنشان کرد: 
 ۶۵ ماده  »الف«  بند  طبق  می توانیم  اگرچه 
را  ایان  و  عرصه  کشور  آزاد  مناطق  قانون 
واگذار کنیم، اما بر اساس قانون نحوه کاربری 
فرودگاه ها اجازه واگذاری عرصه و ایان داده 
واگذاری  تسریع  به منظور  لذا  است.  نشده 
زمین ها به صورت BOT یا واگذاری ایان در 
حال تلاش برای رفع این خلأ قانونی هستیم 
تا شرایط حضور و فعالیت سرمایه گذاران در 
و  تسهیل  )ره(  امام خمینی  فرودگاهی  شهر 

تسریع شود.
افزایش  علت  مهم ترین  ادامه  در  چلندری 
)ره(  امام خمینی  درآمدهای شهر فرودگاهی 
را شفاف سازی درآمدها عنوان کرد و گفت: 
)ره(  امام خمینی  درآمدهای شهر فرودگاهی 
از دو منبع نشست و برخواست هواپیماها و 
که  می شود  حاصل  قراردادها  سازی  شفاف 
قراردادها  سازی  شفاف  سمت  از  ترازو  کفه 

سنگین تر است.
فرودگاهی  شهر  درآمد  اینکه  بیان  با  وی 
امام خمینی )ره( نسبت به سال گذشته ۴.۵ 
قرارداد  مثال  به طور  گفت:  شده است،  برابر 
CIP از ۵۰۰ میلیون تومان در سنوات گذشته 
به ۵۰ میلیارد تومان، قرارداد پارکینگ ها از 
 ۱۴ به  تومان  میلیون   ۲۰۰ و  میلیارد  یک 
 میلیارد و فورواردری بار نیز ۷۰۰ برابر فزایش

 یافته است.
شرکت  مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رئیس 
توجه  با  )ره(  امام خمینی  فرودگاهی  شهر 
برابری   ۸ رشد  از  گرفته  انجام  اقدامات  به 

درآمدها خبر داد.
قراردادهای  تمامی  شد:  یادآور  چلندری 
مذکور و سایر موارد بر اساس اعلام فراخوان و 
برگزاری مناقصه منعقد شده است و هیچ گونه 
به طرف های  شرکت  این  جانب  از  شرایطی 

قرارداد تحمیل نشده است.

ابرپروژه »نئوم« عربستان؛ رویا یا واقعیت؟
جهان تاکنون شاهد برنامه ریزی هایی برای احداث 
عربستان  نئوم  و  لاین  ابرپروژه  نظیر  ابرپروژه هایی 
سعودی بوده است، پروژه لاین بخشی از یک پروژه 
بزرگتر به نام نئوم)NEOM( و متعلق به گروهی از 
 )SEZs(»هلدینگ ها به نام »مناطق اقتصادی ویژه
است که به نقض جدی حقوق بشر متهم هستند 
عوام  کمپین های  با  مردم  حواس  می شود  و سعی 
فریبانه عربستان سعودی و وعده ی زندگی لوکس 
و  موفقیت  درصد  اما  شود.  پرت  بیابان  یک  وسط 
است.  بوده  متفاوت  ابرپروژه ها  این  در  شکست  یا 
اکنون با نگاهی بر تاریخچه آنها به بررسی سرنوشت 

احتمالی ابرپروژه لاین می پردازیم.
به گزارش ایسنا، از چین تا آمریکا، کشورها گاه به 
گاه رویای ابرپروژه های تجاری را در سر پرورانده اند 
و اغلب با شکست و در برخی موارد با موفقیت هایی 
مواجه شده اند، اما باید دید واژه »موفقیت« در این 

ابرپروژه ها چگونه تعریف می شود.
به نقل از اونلی اسکای، در چین شاهد ردیف های 
مجموعه ای  در  آلات  ماشین  از  بی پایانی  ظاهراً 
بوده ایم که  با ۱۷ هزار کارمند  اندازه یک شهر  به 
نمونه ای از آن را می توان در فیلمی به نام فکتوری 
 ۲۰۱۲ سال  محصول   )Factory City(سیتی
مایل   ۱.۴ مساحت  به  مجتمعی  یا  کرد  مشاهده 
به  کارمند  هزار  با ۴۵۰  مربع(  کیلومتر  مربع)۳.۶ 
نام فاکسکان سیتی)Foxconn City( در چین 
راه اندازی شده بود که به شرایط کاری نامناسب و 
خودکشی کارگران معروف بود. در آنجا، محصولات 
شرکت های اپل، آمازون و دل تولید می شد که مردم 
در سراسر دنیا با خوشحالی از آنها استفاده می کردند، 
اما از هزینه های انسانی و ظلم هایی که به کارگران آن 

روا شده بود، خبر نداشتند.
اکنون جدیدترین پروژه مهندسی اجتماعی عربستان 
سعودی، شهری خطی به نام The Line است که 
در مسیر تبدیل شدن به تاسیسات بزرگ بعدی است 
که نوآوری را جشن می گیرد و در عین حال سؤالاتی 

جدی در مورد هزینه های انسانی ایجاد می کند.
قرار است این شهر ۱۰۵ مایلی)۱۷۰ کیلومتری( که 
بین دو خط آینه ای از آسمان خراش ها قرار خواهد 
گرفت، مجموعه وسیعی از امکانات مانند حمل و نقل 
سریع و امکانات رفاهی لوکس را در خود جای دهد.

اما این نوع از منظره شهری بی پایان، مانند چیزی 
است که در داستان کوتاهی به نام »شهر متمرکز«) 
The Concentration City( نوشته جِی جی 
سابقه ای  و  است  آمده   )J. G. Ballard(بالارد

طولانی در مواجهه با شکست دارد.
نام  به  بزرگتر  پروژه  یک  از  بخشی  لاین  پروژه 
نئوم)NEOM( و متعلق به گروهی از هلدینگ ها 
به نام »مناطق اقتصادی ویژه«)SEZs( است که 
و سعی  متهم هستند  بشر  نقض جدی حقوق  به 
فریبانه  عوام  کمپین های  با  مردم  حواس  می شود 
عربستان سعودی و وعده ی زندگی لوکس وسط یک 

بیابان پرت شود.
در عوض باید به روایت پشت بسیاری از این پروژه های 
عجیب و غریب در سال های اخیر توجه کرد و آنچه 
را که آنها در مورد وضعیت وخیم سرمایه گذاری در 

کارهای عمومی به ما می گویند.
اعلام  اواخر دهه ۲۰۰۰ میلادی، دوره ی  تا  اواسط 
که  بود  شهری  مقیاس  در  بلندپروازانه  پروژه های 
همگی حول ایده های نوآوری دیجیتال و آینده انرژی 

پاک شکل گرفتند.
دولتی  شرکت  که  زمانی  عربی  متحده  امارات 
شهر   ،)Mubadala(موبادالا سرمایه گذاری 
مصدر)Masdar( را با چشم اندازی از آینده ای با 
فناوری پاک در خارج از ابوظبی راه اندازی کرد، سرانه 
زیست محیطی بسیار بالایی داشت و حالا تقریباً دو 
دهه بعد، این مکان به دلیل استفاده از فرآیندهای با 
انتشار آلایندگی بالا به شکل نیمه ساخته رها شده 

و ناتمام مانده است.
در حال حاضر این مکان شبیه به چیزی مانند »شهر 
ارواح« شده است و امارات متحده عربی به تازگی 
منطقه  اولین  به  را  آن  دارد  قصد  که  کرده  اعلام 

اقتصادی فضایی جهان تبدیل کند.
به همین ترتیب، زمانی که شهر هوشمند اینچئون 
تحت عنوان U-City در کره جنوبی پیشنهاد شد، 
قول ایجاد فضایی مناسب برای عابران پیاده، انتشار 
کم کربن و بهره مندی از فناوری روز با تراکم شهری 

کافی برای دعوت به زندگی پویا داده شد.
یک  از  بیش  با  شهر  این  بود  امیدوار  کره  دولت 
میلیون نفر جمعیت، به یک مرکز قابل توجه برای 
توسعه تجارت بین المللی تبدیل شود، اما با وجود 
تمام فناوری های جذاب توسعه  یافته و نصب  شده در 
بسیاری از بخش های تکمیل  شده  آن، این شهر تا به 
امروز کم جمعیت، منزوی و مهجور باقی مانده است.

اواسط  موج  آن  بر  سوار  نیز  سعودی  عربستان 
ملک  اقتصادی  شهر  به  و  شد   ۲۰۰۰ دهه 
عبدالله)KAEC( افتخار می کرد، پروژه ای به وسعت 
عام  توسط شرکت سهامی  واشنگتن دی سی که 

Emaar Economic City اداره می شود.

وعده داده شده بود که این پروژه، عربستان سعودی 
بنادر  کارآمدترین  و  بزرگترین  از  یکی  افتتاح  با  را 
تبدیل  نفت  از  بی نیاز  کشوری  به  جهان،  تجاری 
می کند. اما چیزی که در نهایت حاصل شد این بود 
که برنامه ریزان نه تنها در تخمین هزینه های ساخت 
نبودند.  موفق  نیز  اتصال  هزینه های  بلکه  ساز،  و 
سرانجام، این پروژه ورشکسته و متوقف شد و تازه 
امسال سرمایه گذاران جدید آن اعلام شدند، به این 
امید که به رونق این منطقه که هنوز کمتر از ۱۰ هزار 

ساکن دارد، کمک شود.
پروژه های مشابهی در مقیاس کوچک تر در غرب، نظیر 
پروژه هایی از جانب شرکت الفبت)Alphabet( و 
پروژه Quayside در تورنتوی کانادا نیز با چنین 

مشکلاتی دست به گریبان شده اند.  
ضمن اینکه هیچ فهرستی از پروژه های کلان شهر 
اسپیس ایکس  شرکت  مریخی«  »شهر  ذکر  بدون 
متعلق به ایلان ماسک و »سیلندر چرخان اونیل« در 
مدار زمین متعلق به شرکت بلو اوریجین و بنیانگذار 

آن جف بزوس کامل نمی شود.
در حالی که بزوس انتظار ندارد این فناوری تا چند 
ابزارهای  روی  او  شرکت  شود،  آماده  آینده  نسل 
لازم برای نزدیک تر کردن بشریت به این هدف کار 
می کند. ایلان ماسک اما برخلاف بزوس، تاریخ های 
نزدیک تر و هدف بلندپروازانه تری در آینده نزدیک 
ابرپروژه  به مریخ دارد.جزئیات  برای فرستادن بشر 
محمد بن سلمان با قیمت تخمینی ۳۰۰ تا ۵۰۰ 
قرار  نئوم  ابرپروژه  است.  بررسی  قابل  میلیارد دلار 
است یک کلان شهر در سواحل دریای سرخ باشد که 
یک زندگی لوکس را در شرایطی پایدار در تمام طول 
سال با انرژی پاک و زنجیره تامین برتر در یک محیط 

بی نظیر ارائه می دهد.
پروژه  این  برای  سلمان  بن  شده  اعلام  انگیزه های 
نیازمند توجهی عمیق تر است. در واقع، برنامه ریزی 
برای آینده ای بهتر برای کشوری که حدود ۶۵ درصد 
از شهروندان آن زیر ۳۵ سال هستند، چالش برانگیز 
است. علاوه بر این، دور کردن عربستان سعودی از 
اقتصاد مبتنی بر نفت، به سوی آینده ای سبزتر با 
کاهش شدید اثرات زیست محیطی انسانی می تواند 
منافع آشکاری برای سیاست بین الملل این کشور 

داشته باشد.
میان  این  در  نیز  زیادی  بشری  نگرانی های حقوق 
وجود دارد. بن سلمان به خاطر نقش خود در قتل 
است.  بدنام  سعودی  روزنامه نگار  خاشقجی  جمال 
عربستان سعودی نیز در زمینه رعایت حقوق بشر، به 

ویژه در مورد کارگران مهاجر، زنان و اخراج اعضای 
قبیله حویطات برای توسعه پروژه The Line بدنام 
است. چرا که فردی به نام عبدالرحیم الحویتی تنها 
چند ساعت پس از انتقاد از اخراج برنامه ریزی شده 
قبیله خود از روستای الخریبه برای باز کردن راه این 
پروژه، در یک حمله توسط نیروهای امنیتی سعودی 
کشته شد. بنابراین طبیعی است که منتقدانی برای 

این ابرپروژه وجود داشته باشد.
مناطق ویژه اقتصادی اخیراً محل نگرانی دانشگاهی، 
شده اند،  غیردولتی  سازمان های  و  دولتی  صنعتی، 
اما دلایل بسیار محکمی نیز برای محبوبیت اولیه 
و فزاینده آنها وجود دارد. آنها در اشکال مختلفی 
از جمله بندرهای آزاد و مناطق آزاد تجاری وجود 
دارند و در مقیاس بزرگتر، به ویژه برای کشورهایی 
که سعی می کنند راه خود را از تنگناهای اقتصادی 
باز کنند، قطعاً مزایای خود را دارند.به عنوان مثال، 
کشوری که به شدت به صادرات نفت وابسته است، 
اغلب توسط بازار متزلزل آتی نفت محدود می شود 
و سرمایه آزاد شده کافی برای توسعه صنایع کاملا 
ندارد.  تنهایی  به  را  پاک(  انرژی  برای  جدید)مثلًا 
بنابراین حداقل در تئوری، یک کشور با محاصره یک 
قطعه زمین و دعوت از سرمایه گذاران به منطقه ای با 
مقررات تجاری راحت تر، می تواند به سرعت نوآوری 
محلی، رشد شغل و جریان های درآمدی جدید را 
تقویت کند.اما در عمل، در حالی که برخی از کشورها 
مانند جمهوری دومینیکن از طریق مناطق اقتصادی 
خاص از اقتصادهای با بازده پایین تر به اقتصادهای 
با بازدهی بالاتر رسیده اند، همه کشورها نتوانسته اند 
اقتصاد قوی تولید-صادرات چین در مناطق صنعتی 

مبتنی بر مناطق ویژه اقتصادی را تکرار کنند.
برای  بار  تاسف  سوابق  بر  علاوه  اینکه  ضمن 
اقتصادی  پروژه های کلان شهرها، سازمان همکاری 
و توسعه)OECD( همچنین بر نقش مهم مناطق 
ویژه اقتصادی در پولشویی، قاچاق و سایر فعالیت های 

غیرقانونی تاکید کرده است.
ویژه  مناطق  روی  بیشتر  پژوهش های  و  تحقیقات 
فرار  برای  مکان هایی  عنوان  به  را  آنها  اقتصادی، 
مالیاتی نشان می دهد و به ناسازگاری آنها با شیوه ها 
اشاره  جهانی  تجارت  سازمان  العمل های  دستور  و 

می کند.
در  اغلب  که  است  داده  نشان  تجربه  نهایت،  در 
هدر  دلار  میلیارد  صدها  این چنینی،  ابرپروژه های 
می رود، در حالی که می توان به طور مستقیم از آن 

به سود بیشتری رسید.

آگهی فقدان سند مالکیت «
ــی  ــرا رضائ ــم زه ــی و خان ــد میانده ــد زاده احم ــای احم ــه آق ــه اینک ــر ب نظ
ــر  ــده دفت ــاء ش ــی امض ــهادیه گواه ــرگ استش ــتناد 2 ب ــه اس ــادی ب خیرآب
اســناد رســمی 181 مشــهد منضــم بــه تقاضــای کتبــی جهــت دریافــت ســند 
مالکیــت المثنــی نوبــت اول بــه ایــن اداره مراجعــه نمــوده و مدعــی هســتند 
ســند مالکیتشــان بــه علــت ســهل انــگاری مفقــود گردیــده اســت، با بررســی 
ســامانه جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی مشــخص گردیــد 
ششــدانگ یــک بــاب منــزل مســکونی بــه مســاحت 18۹ متــر مربــع بشــماره 
پــاک 2۵۶3۶ فرعــی از 17۵ -اصلــی بخــش 10 مشــهد ذیــل صفحــه 2۶۹ 
ــند  ــت و س ــاج زاده ثب ــروز ح ــای به ــام آق ــماره ۶0332 بن ــر 301 بش دفت
مالکیــت بشــماره ۵002۹7/ صــادر و تســلیم گردیــده ســپس برابــر ســند 
انتقــال قطعــی 1۹83۹ مــورخ 1380/12/23  دفتــر اســناد رســمی4۶ 
ــی و  ــد میانده ــد زاده احم ــای احم ــام آق ــت بن ــورد ثب ــدانگ م ــهد شش مش
خانــم زهــرا رضائــی خیرآبــادی بــا المناصفــه منتقــل گردیــده کــه ســهم خانم 
زهــرا رضائــی خیرآبــادی ذیــا و ســهم آقــای احمــد زاده احمــد میاندهــی ذیل 
صفحــه 241 دفتــر 2124 ثبــت گردیــده و تاکنــون ســند جداگانــه بنامشــان 
صــادر نگردیــده ســامانه جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی 
بیــش از ایــن حکایتــی نــدارد و مراتــب یــک نوبــت آگهــی و متذکــر میگــردد 
ــا مدعــی  ــه ای انجــام داده ی ــه ملــک مــورد آگهــی معامل هــر کــس نســبت ب
وجــود ســند مالکیــت نزد خود میباشــد بایســتی ظــرف مــدت ده روز از اســت 
تاریــخ انتشــار آگهــی اعتــراض کتبــی خــود را به پیوســت اصل ســند مالکیت 
یــا ســند معاملــه رســمی بــه ایــن اداره تســلیم نمایــد .بدیهــی  در صــورت 
عــدم وصــول اعتــراض در مهلــت مقــرر و یــا وصــول اعتــراض بــدون ارائــه 
ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه رســمی نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت 

المثنــی و تســلیم آن بــه متقاضــی اقــدام خواهــد شــد . 
م الف 8۵4

حمیدرضا افشار 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه چهار 
از طرف مهدی خالقی حسنعلی آباد

آگهی فقدان سند مالکیت «
نظــر بــه اینکــه آقــای علیرضــا پارســامهر برابــر ســند وکالــت شــماره 
ــه  ــهد ب ــمی 22۹ مش ــناد رس ــر اس ــورخ 1402/07/2۹ دفت 183۵۶ م
ــرگ  ــتناد 2 ب ــه اس ــژاد ب ــوی ن ــادات تق ــرف الس ــم اش ــل خان ــوان وکی عن
استشــهادیه گواهــی امضــاء شــده دفتــر اســناد رســمی 42 مشــهد 
ــه  ــی ب ــت المثن ــند مالکی ــت س ــت دریاف ــی جه ــای کتب ــه تقاض ــم ب منض
ــت  ــه عل ــت وی ب ــند مالکی ــت س ــی اس ــوده و مدع ــه نم ــن اداره مراجع ای
ــا بررســی ســامانه جامــع امــاک  ــده اســت، ب ــگاری مفقــود گردی ســهل ان
الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی مشــخص گردیــد مقــدار 200 
قســمت مشــاع از 41۶0 قســمت دو ســهم مشــاع از از هشــت ســهم 
از دو هفتــم ششــدانگ پــاک 14 و 1۵ فرعــی )یــک قطعــه بــاغ بشــماره 
پــاک 14 فرعــی و یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بشــماره پــاک 1۵ فرعــی 
کــه بــه پــاک 230۶۶ فرعــی تغییــر یافتــه( از 17۶ -اصلــی بخــش 10 
ــر  ــه 100 دفت ــل صفح ــع ذی ــر مرب ــاحت ۵82۶7.71 مت ــه مس ــهد ب مش
1082 بشــماره 18۹077 بنــام خانــم اشــرف الســادات تقــوی نــژاد ثبــت 
و ســند مالکیــت بشــماره 8۵82۶7 / صــادر و تســلیم گردیــده ســامانه 
جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی بیــش از ایــن حکایتــی 
نــدارد و مراتــب یــک نوبــت آگهــی و متذکــر میگــردد هــر کــس نســبت بــه 
ملــک مــورد آگهــی معاملــه ای انجــام داده یــا مدعــی وجــود ســند مالکیــت 
نــزد خــود میباشــد بایســتی ظــرف مــدت ده روز از تاریــخ انتشــار اگهــی 
اعتــراض کتبــی خــود را بــه پیوســت اصــل ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه 
ــدم  ــورت ع ــت در ص ــی اس ــد. بدیه ــلیم نمای ــن اداره تس ــه ای ــمی ب رس
ــه  ــدون ارائ ــراض ب ــول اعت ــا وص ــرر و ی ــت مق ــراض در مهل ــول اعت وص
ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه رســمی نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت 

ــه متقاضــی اقــدام خواهــد شــد.  ــی و تســلیم آن ب المثن
 م الف 8۵۵

حمیدرضا افشار 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه چهار 
از طرف مهدی خالقی حسنعلی آباد

آگهی فقدان سند مالکیت «
ــماره  ــت ش ــر وکال ــرقی براب ــرد ش ــا جهانگ ــای علیرض ــه آق ــه اینک ــر ب نظ
مشــهد   30 رســمی  اســناد  دفتــر   1402/0۹/07 مــورخ   12۹488
بــه عنــوان وکیــل آقــای ســید محمــد ســروقدی بــه اســتناد 2 بــرگ 
استشــهادیه گواهــی امضــاء شــده دفتر اســناد رســمی 2۶۶ مشــهد منضم 
بــه تقاضــای کتبــی جهــت دریافــت ســند مالکیــت المثنــی بــه ایــن اداره 
مراجعــه نمــوده و مدعــی اســت ســند مالکیــت وی بــه علــت ســهل انــگاری 
ــک و  ــاک الکترونی ــع ام ــامانه جام ــی س ــا بررس ــت، ب ــده اس ــود گردی مفق
ســوابق پرونــده ثبتــی مشــخص گردیــد ســه دانــگ مشــاع از ششــدانگ 
یــک واحــد تجــاری بشــماره پــاک 74۹۶2 فرعــی از 17۵ -اصلــی بخــش 
10 مشــهد بــه مســاحت ۶2.14متــر مربــع بــا شــماره دفتــر الکترونیکــی 
14022030۶2۶700۹840 بنــام آقــای ســید محمــد ســروقدی ثبــت و 
ســند مالکیــت بشــماره 774887 / الــف 1401 صــادر و تســلیم گردیــده 
ســامانه جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی بیــش از ایــن 
حکایتــی نــدارد و مراتــب یــک نوبــت آگهــی و متذکــر میگــردد هــر کــس 
نســبت بــه ملــک مــورد آگهــی معاملــه ای انجــام داده یــا مدعــی وجود ســند 
مالکیــت نــزد خــود میباشــد بایســتی ظــرف مــدت ده روز از تاریــخ انتشــار 
آگهــی اعتــراض کتبــی خــود را بــه پیوســت اصــل ســند مالکیــت یــا ســند 

معاملــه رســمی بــه ایــن اداره
تســلیم نمایــد. بدیهــی اســت در صــورت عــدم وصــول اعتــراض در مهلــت 
مقــرر و یــا وصــول اعتــراض بــدون ارائــه ســند مالکیــت یــا ســند معاملــه 
رســمی نســبت بــه صــدور ســند مالکیت المثنــی و تســلیم آن بــه متقاضی 

اقــدام خواهــد شــد.
 م الف 8۵۶

حمیدرضا افشار 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه چهار 
از طرف مهدی خالقی حسنعلی آباد
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بازرگانی و مالی خبر

حکمرانی ارزی، تعیین نرخ نیست
گفت:  و طلا  ارز  مبادله  مرکز  مدیره  هیات  عضو 
نمی شود،  نرخ خلاصه  تعیین  در  ارزی  حکمرانی 
بلکه مهمترین مسئله در این زمینه شکل دهی به 
ارز  بازار  انتظارات در  اگر  است.  بازار  انتظارات در 
سرمایه  و  می شود  کنترل  ارز  نرخ  شود،  کنترل 

گذاری افزایش می یابد.
حکمرانی  »بازیگران  نشست  ایسنا،  گزارش  به 
ارزی؛ هماهنگی در سیاستگذاری و اجرا« با حضور 
جمعی از اساتید و صاحبنظران و فعالان این حوزه 
درساختمان کوثر ریاست جمهوری برگزار شد. این 
دهمین  از  تخصصی  نشست  چهارمین  نشست، 
همایش سالانه اقتصاد مقاومتی بود که در بازه آبان 
تا اسفندماه سال جاری با موضوع »حکمرانی ارزی؛ 
ثبات و رونق اقتصادی« در حال برگزاری است. در 
چهارمین نشست از این همایش الزامات حکمرانی 
ارزی مطلوب، بازیگران فعال و کیفیت هماهنگی در 
سیاستگذاری و اجرا بین دستگاه های متولی مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت.
علی حسین نبی زاده - عضو هیات مدیره مرکز 
مبادله ارز و طلا - در این نشست گفت: حکمرانی 
ارزی در تعیین نرخ خلاصه نمی شود، بلکه مهمترین 
مسئله در این زمینه شکل دهی به انتظارات در بازار 
است. اگر انتظارات در بازار ارز کنترل شود، نرخ ارز 
کنترل می شود و سرمایه گذاری افزایش می یابد، 
اما در غیر این صورت هیچ هدفی در بازار ارز قابل 
تحقق نیست. در این زمینه باید توجه داشت که 
صرف داشتن ذخایر ارزی کفایت نمی کند و مهمتر 
از آن شکل دهی به انتظارات است. در حال حاضر 
با وضعیت مطلوب در این زمینه فاصله داریم ولی 

بانک مرکزی در حال حرکت به این سمت است.
وی افزود: برخی معتقدند در بازار ارز تعیین نرخ 
می تواند به تسویه بازار منجر شود، اما من معتقدم 
این تصور صحیح نیست، چراکه نیازهای ارزی به 
قدری بالاست که اگر قرار باشد با بالا رفتن نرخ 
تقاضا کاهش پیدا کند، مقدار بالا رفتن آن قابل 
در هیچ کشوری صادرکننده  نیست.  بینی  پیش 
این اجازه را ندارد که ارز خود را جز در کانال های 
رسمی عرضه کند، اما در ایران گفته می شود که 
اگر نرخ گذاری مناسبی انجام نشود، صادرکننده ارز 
خود را در بازار غیر رسمی می فروشد، درحالیکه 
نباید به این شکل باشد و وجود این مشکل تنها 
متوجه بانک مرکزی نیست. تا پیش از این گفته 
و  می شود  بلوکه  دولت  ارزهای  چون  که  می شد 
امکان فروش آن فراهم نیست، بانک مرکزی نباید 
به ازای آن ریال به دولت بدهد، اما امروز که ارز در 
حال فروش است این نگرانی مطرح می شود که چرا 

ذخایر بانک مرکزی در حال کاهش است.

شست مشترک ویژه ای میان حمیدرضا رستگار 
محمدهادی  و  تهران  اصناف  اتاق  رئیس 
کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رئیس  سبحانیان 
اعضای  و  رئیس  که  نشست  این  در  برگزار شد. 
هیات مدیره اتحادیه صنف طلافروشان تهران و 
جمعی از نمایندگان کسبه و بازاریان این صنف 
رفع  منظور  به  اثربخشی  نتایج  داشتند،  حضور 
به  اصناف  دیگر  و  صنف  این  مالیاتی  مشکلات 
تشریح  ضمن  رستگار   آمد.حمیدرضا  دست 
نتایج و دستاوردهای این نشست گفت: با توجه 
به اتفاقات ایام اخیر و نگرانی های اعضای صنف 
مشکلات  و  مسائل  درخصوص  جواهر  و  طلا 
احتمالی مالیاتی برای این صنف، تصمیم بر آن 
جهت  ویژه  صورت  به  مشترکی  نشست  تا  شد 
رفع دغدغه های  منظور  به  و چاره جویی  بررسی 
مطرح با رئیس سازمان امور مالیاتی کشور برگزار 
گرفت  صورت  هماهنگی های  با  شد.خوشبختانه 
این نشست در اسرع وقت برگزار و نمایندگانی از 
سوی صنف مزبور )۴۰ نفر از فعالان صنف طلا 
و جواهر(، علاوه بر رئیس و اعضای هیات مدیره 

اتحادیه حضور یافتند.
کرد: حاضران  تصریح  تهران  اصناف  اتاق  رئیس 
اتاق اصناف  این صنف و رئیس  از  نمایندگی  به 
بیان  به  صنوف  کلیه  از  نمایندگی  به  تهران 
دیدگاه ها، دغدغه ها و دل نگرانی های موجود در 

متعددی مطرح  پرداختند. موضوعات  این حوزه 
و  کارشناسی  رویکرد  و  دقت  با  آن ها  همگی  و 
امور  سازمان  عالی رتبه  مسئول  به  تخصصی 
بخش  در  شد.رستگار  منتقل  کشور  مالیاتی 
این  دستاوردهای  به  گفت وگو  این  از  دیگری 
بسیاری  خوشبختانه  افزود:  و  پرداخته  جلسه 
رئیس  تأیید  مورد  شده،  مطرح  موضوعات  از 
شد  مقرر  و  گرفت  قرار  مالیاتی  امور  سازمان 

شود  استفاده  قانونی  ظرفیت های  حداکثر  از  تا 
مالیاتی  مودیان  نفع  به  قانون  ممکن  حد  تا  و 
صنف طلا و جواهر و دیگر فعالان صنفی تعبیر 
این  سبحانیان  آقای  حقیقت  در  شود.  تفسیر  و 
قول را به حاضران در جلسه دادند که با پیگیری 
و جدیت موضوع استفاده از ظرفیت های قانونی 
موجود را از مسئولان هر بخش در سازمان امور 
مالیاتی کشور و به تبع آن تهران، مطالبه کنند.

تشکیل کارگروه ویژه مالیاتی
از  داد:  خبر  ادامه  در  تهران  اصناف  اتاق  رئیس 
می توان  جلسه  این  دستاوردهای  و  نتایج  دیگر 
میان  مشترکی  کارگروه  تشکیل  تصویب  به 
و  طلا  صنف  تهران،  اصناف  اتاق  نمایندگان 
جواهر و سازمان امور مالیاتی اشاره کرد. بر این 
منظور  به  ویژه  کارگروهی  تا  شد  مقرر  اساس 
که  مودیانی  مشکلات  رفع  و  ارزیابی  بررسی، 
حضور  با  دارند،  حاد  مرحله  در  پرونده هایی 
سازمان  و  صنف  تهران،  اصناف  اتاق  نمایندگان 
بازخوانی  ویژه  کارگروهی  قالب  در  مالیاتی  امور 

شده و تصمیم های مقتضی اتخاذ شود.
رایزنی های  تداوم  ضرورت  بر  پایان  در  رستگار 
نهادها  دیگر  و  مالیاتی  امور  سازمان  با  فشرده 
اصناف  فعالیت  حوزه  با  مرتبط  سازمان های  و 
به  مطالبات  احقاق  جهت  گفت:  و  کرده  تأکید 
حق فعالان صنفی و رعایت کلیه موازین قانونی 
و همچنین التزام به ارکان نظام مقدس جمهوری 
کرد.  پافشاری خواهیم  و  ایستاده  ایران  اسلامی 
جزئی  بخش ها،  همه  در  را  صنفی  فعالان  ما 
کشور  حاکمیتی  ساختار  از  جدایی ناپذیر 
قانونی  و خواسته های  مطالبات  و همه  می دانیم 
دنبال  نهایی  نتیجه  تا حصول  را  آن ها  اصولی  و 

خواهیم

رئیس اتاق اصناف تهران از نتایج نشست با رئیس سازمان امور مالیاتی کشور خبر می دهد؛

استفاده از حداکثر ظرفیت های قانونی به منظور رفع مشکلات مالیاتی فعالان صنف طلا و جواهر

انتظارات تورمی کاهش یافت

نظیر  اقداماتی  با  گفت:  اقتصاد  وزیر  مشاور 
ارزی  متشکل  بازار  تشکیل  مالیاتی،  اصلاحات 
است.  یافته  کاهش  نسبتا  تورمی  انتظارات   ... و 
البته هنوز با کنترل کامل فضای غیرمولد فاصله 

داریم.
محمد نعمتی مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی 
کنترل  مورد  در  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در 

به دلیل اصلاحات  اظهار کرد:  تورمی،  انتظارات 
و  ارزی  متشکل  بازار  شکل گیری  مالیاتی،  نظام 
گسترش سامانه اطلاعاتی دولت بخشی از تورم 

انتظاری حاکم بر جامعه کنترل شده است.
در  گفت:  و  کرد  اشاره  مولد  غیر  فضای  به  وی 
کسانی  و  بازان  سفته  روز  هر  مولد  غیر  فضای 
قیمت  هستند،  زیادی  ثروت های  دارای  که 
گذاری و بازارسازی می کنند بنابراین اگر بتوان 
با ابزارهای مختلف اقتصادی آن طیف را کنترل 
در  محرومیت  و  عدالتی  بی  احساس  کنیم، 

جامعه کم می شود.
هم  کوچکی  قشر  که  بازان  سفته  افزود:  نعمتی 
از  بیشتر  سود  و کسب  بازارسازی  برای  هستند 
دارایی های خود، بقیه جامعه را به سمت خرید 

این  وقتی  بنابراین  می دهند.  هول  دارایی  یک 
فضا کنترل شود یک آرامشی بر طبقات مختلف 
جامعه حاکم می شود که احساس می کند دیگر 
عقب نیفتاده و ضرر نکرده که از این مساله تحت 

عنوان کنترل انتظارات تورمی یاد می شود.
می رسد  نظر  به  مدت  این  در  کرد:  تصریح  وی 
با  مبارزه  بانک ها،  نظارت  مانند  ابزارهایی  با 
این  تا حدودی  و...  مالیاتی  پولشویی، اصلاحات 
با  هنوز  البته  که  شده  کنترل  مولد  غیر  فضای 
کنترل کامل این فضا فاصله بسیار زیادی داریم.
کنترل  بر  قیمت ها  تثبیت  تأثیر  درباره  نعمتی 
در  ارزی  متشکل  بازار  گفت:  تورمی  انتظارات 
تغییرات  ایجاد  حال  در  منطقی  فضای  یک 
که  می دهد  نشان  مرکز  این  است؛ سیاست های 

فضایی  یک  در  اما  نبوده  ثابت  قیمت ها  اگرچه 
تولیدکننده، صادرکننده و واردکننده واقعی  که 

حضور دارند، مباحث ارزی پی گیری می شود.
مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: اگر 
فضای غیر مولد از بازار خارج شود قطعاً خروجی 
این بازار که بخش حقیقی است به ثبات سازی 
کنترل  و  ریزی  برنامه  امکان  و  اقتصادی  کلان 

انتظارات تورمی کمک می کند.
وی گفت: بازار متشکل ارزی شکل گرفته و هر 
روز نیز در حال تقویت است. بنابراین به میزانی 
بتوانیم  و  گیرد  شکل  بازار  این  مرجعیت  که 
این  از  را  غیرمولدها  و  رصد  را  واقعی  نیازهای 
اقتصاد و دامن  ثبات سازی  به  فضا خارج کنیم 

زدن به فضای تولیدی کشور کمک کرده ایم.

اگهی فقدان سند مالکیت «

نظــر بــه اینکــه آقــای هــادی دبــودی بــه اســتناد بــرگ استشــهادیه گواهــی 

امضــاء شــده دفتــر اســناد رســمی 174 مشــهد منضــم بــه تقاضــای کتبــی 

جهــت دریافــت ســند مالکیــت المثنــی بــه ایــن اداره مراجعــه نمــوده و مدعی 

اســت ســند مالکیــت وی بــه علــت ســهل انــگاری مفقــود گردیــده اســت. بــا 

بررســی ســامانه جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی مشــخص 

ــد ششــدانگ یــک واحــد آپارتمــان بشــماره پــاک ۹0۹1۶ فرعــی از  گردی

17۵-اصلــی بخــش 10 مشــهد بــه مســاحت 137.۶۵ متــر مربــع بــا شــماره 

دفتــر امــاک الکترونیکــی 13۹۹2030۶2۶702334۵ بنــام آقــای هــادی 

ــت و ســند مالکیــت بشــماره 037۹17/ و ۹8 صــادر و تســلیم  ــودی ثب دب

گردیــده ســامانه جامــع امــاک الکترونیــک و ســوابق پرونــده ثبتــی بیــش از 

ایــن حکایتــی نــدارد و مراتــب یــک نوبــت آگهــی و متذکــر میگــردد هــر کــس 

نســبت بــه ملــک مــورد آگهــی معاملــه ای انجــام داده یــا مدعــی وجــود ســند 

مالکیــت نــزد خــود میباشــد، بایســتی ظــرف مــدت ده روز از تاریــخ انتشــار 

آگهــی اعتــراض کتبــی خــود را بــه پیوســت اصــل ســند مالکیــت یــا ســند 

معاملــه رســمی بــه ایــن اداره تســلیم نمایــد. بدیهــی اســت در صــورت عــدم 

وصــول اعتــراض در مهلــت مقــرر و یــا وصــول اعتــراض بــدون ارائــه ســند 

مالکیــت یــا ســند معاملــه . رســمی نســبت به صــدور ســند مالکیــت المثنی و 

تســلیم آن بــه متقاضــی اقــدام خواهــد شــد. م الــف 8۵3

حمیدرضا افشار 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه چهار 

از طرف مهدی خالقی حسنعلی آباد

تکلیــف  تعییــن  قانــون  نامــه  آییــن  مــاده 13  و  قانــون  مــاده 3  موضــوع  آگهــی 

وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمان های فاقــد ســند رســمی برابــر رای شــماره 

1402۶030۶012013107  کاســه 1402_۵۹8 هیئــت اول موضــوع قانــون تعییــن 

تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمان های فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد 

ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک کاشــمر تصرفــات مالکانــه بــا معــارض متقاضی آقــای حســن مراد 

نــژاد بــه شناســنامه شــماره 8 کــد ملــی 0۹022۹0۶۵7 صــادره مرکــزی   فرزنــد محمــد 

در ششــدانگ  یــک بــاب انبــار بــه مســاحت 4۵0.۹1 متــر مربــع پــاک ثبتــی 1۶۶ فرعــی 

از 302۶ اصلــی  واقــع در خراســان رضــوی  بخــش یــک حومــه حــوزه ثبــت ملــک کاشــمر 

خریــداری از مالــک رســمی ورثــه مرحومــه بــی بــی عطیــه نبــوی محــرز گردیــده اســت. 

ــود  ــی می ش ــه 1۵ روز آگه ــه فاصل ــت ب ــب در دو نوب ــوم مرات ــاع عم ــور اط ــه منظ ــذا ب ل

در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 

باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه 

ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض 

دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد بدیهــی اســت در صــورت انقضای 

مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.

تاریخ انتشار نوبت اول:0۹/10/1402

تاریخ انتشار نوبت دوم: 24/10/1402

 رونمایی از محصولات جدید 
بیمه دی

معاون فنی بیمه دی با معرفی بیمه بدنه پیمایش 
کیلومتری و بیمه نامه مبتنی بر ریسک راننده به 
عنوان ۲ محصول جدید بیمه دی گفت: برای رفع 
نیاز مشتریان این بیمه نامه را طراحی کرده ایم که 

به عنوان خدمت جدید در بازار ارائه می شود.
همایش  دی،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
امر وز ۵  بیمه دی صبح  فروش  سراسری شبکه 
دی ماه با حضور طاهر موهبتی مدیرعامل بیمه و 
رونمایی از ۲ محصول جدید بیمه های خودرو این 

شرکت برگزار شد.
در این همایش صفر زاده معاون فنی بیمه دی 
توسعه  باید  بازار  وضعیت  به  باتوجه  کرد:  اظهار 

خرده فروشی را سرلوحه کار خود داشته باشیم.
وی با بیان اینکه باید بتوانیم از طریق خرده فروشی 
فعالیت بیشتری داشته باشیم گفت: افزایش سهم 
بازار و سودآوری بسیار مهم است و در همین راستا 
باتوجه به تاکیدات اعضای هیات مدیره در تلاش 
هستیم زمینه تامین نیاز مشتریان و محصولات 

موجود را متناسب با وضعیت بازار توسعه دهیم.
معاون فنی بیمه دی  تاکید کرد: خط مقدم فروش 
شرکت های بیمه نمایندگان هستند. شناسایی 
و  بیمه ای  جدید  محصولات  ایجاد  و  محصولات 
شناسایی نیاز مشتریان موضوعی بسیار مهم است.
صفرزاده با بیان اینکه ما ۲ محصول را در حوزه 
اتومبیل ایجاد کرده ایم گفت: بیمه بدنه پیمایش 
کیلومتری و بیمه نامه مبتنی بر ریسک راننده ۲ 
محصول جدید ما در بیمه دی است.وی با اشاره 
پیمایش  بدنه  نامه  بیمه  محصول  جزییات  به 
کیلومتری گفت: باتوجه به وضعیت بازار بیمه های 
اتومبیل، برای احصا نیاز مشتریان این بیمه نامه 
را طراحی کرده ایم که به عنوان خدمت جدید در 
بازار ارائه می شود.معاون فنی بیمه دی بیان کرد: 
بین ۱۲ تا ۱۵ هزار کیلومتر را هر خودرو به صورت 
سالانه طی می کند و این بیمه نامه برای مشتریانی 
را  استفاده  کمترین  خود  خودروی  از  که  است 
دارند.صفرزاده با اشاره به اینکه افراد متناسب با 
بیمه  این  از  از خودروی خود می توانند  استفاده 
استفاده کنند گفت: افرادی که بیش از ۱ خودرو 
دارند به خاطر استفاده کم از خودرو می توانند از 
در ۲  باشند.  داشته  استفاده  نامه  بیمه  نوع  این 
بازده ۴ و ۸ هزار کیلومتری این بیمه نامه برای 
مشتریان مدنظر گرفته شده است.وی با بیان اینکه 
برای این نوع بیمه نامه بازدید اولیه و نهایی داریم 
و از خودروی مشتری بازدید خواهد شد گفت:  در 
بیمه نامه بدنه پیمایشی، خودرویی که نزدیک به 
۳ میلیارد تومان قیمت دارد باید برای پیمایش ۴ 
هزار کیلومتری ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و 
برای پیمایش ۸ هزار کیلومتری ۵ میلیون و ۷۰۰ 

هزار تومان حق بیمه پرداخت کند.

 آخرین اخبار و تازه ترین تحلیل ها را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنید
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آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی برابر 

آرا شماره -۱4۰2۶۰3۰۶۰۱2۰۱۰۵43کلاسه ۱۰34-۱4۰2 و 
-۱4۰2۶۰3۰۶۰۱2۰۱۰۵4۵کلاسه ۱4۰2-۱۰2۹ هیات اول 

 موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمان های فاقــد ســند رســمی 
مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملک کاشــمر تصرفــات مالکانه بامعــارض متقاضــی آقای 
مهــدی زنــده جانــی بــه شناســنامه شــماره ۵ کــد ملــی 0۹022841۵0 صادره فرزند حســین 

در دو ملــک بــا مشــخصات ذیل:
-1  شــش دانــگ یــه قطعــه زمیــن مزروعی به مســاحت21۵4.01 متــر مربع،پــاک ثبتی ۶4 

اصلــی واقــع در بخــش 2 حــوزه ثبت ملک کاشــمر
-2 شــش دانــگ یــه قطعــه زمیــن مزروعــی بــه مســاحت 340۹.۹7 متــر مربــع، پــاک ثبتــی 
۶4 اصلــی واقــع در بخــش 2 حــوزه ثبــت ملک کاشــمر خریــداری امــاک فوق از مالک رســمی 
یوســفعلی مهاجــر محــرز  گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت به 
فاصلــه 1۵ روز آگهــی می شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت 
متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریخ انتشــار اولین آگهــی به مــدت دو ماه 
اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ 
تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در 
صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر 

خواهــد شــد. م الــف:13082
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۹/22
تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/10/07

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

برابــر رأی شــماره 1402۶030۶00۵01۶۶80 هیــات دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 

وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت 

ملــک نیشــابور تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضــی خانــم طیبــه قــادری فرزنــد محمــد در 

ششــدانگ یکبــاب ســاختمان بــه مســاحت 107/30 متــر مربــع از پــاک شــماره 48۹ فرعــی 

از 232 اصلــی واقــع در بخــش 2 حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از محــل مالکیــت 

مشــاعی متقاضــی محــرز گردیــده اســت .

ــری در  ــی و دیگ ــه محل ــی روزنام ــه یک ــوم ،کار دو روزنام ــاع عم ــور اط ــه منظ ــب ب ــذا مرات ل

روزنامــه کثیرالانتشــار و در دو نوبــت بــه فاصلــه 1۵ روز آگهــی مــی شــود. در صورتــی کــه 

اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند، مــی تواننــد 

از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و 

پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را 

بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.  م الــف 2۵۵

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۹/22

تاریخ انتشار نوبت دوم :  1402/10/07

غامرضا حسنی عارفی، قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

1402-1024و  -1402۶030۶012010۵4۹کاســه  شــماره  آرا  برابــر 
ــون تعییــن  -1402۶030۶012010۵۵7کاســه 1023-1402 هیــات اول موضــوع قان
تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی ملک 
کاشــمر تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضــی آقــای مجیــد زنــده جانی به شــماره شناســنامه 

ــخصات: ــا مش ــل ب ــاک ذی ــین در ام ــد حس ــادره فرزن ــی 0۹02234838 ص 24 کدمل
-1 شــش دانــگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه مســاحت 1۵33.23متــر مربع،پــاک ثبتــی 

۶4 اصلــی واقــع در بخــش 2 حــوزه ثبــت ملــک کاشــمر
-2شــش دانــگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه مســاحت 1۵73.37 متــر مربع،پــاک ثبتــی 

۶4 اصلــی واقــع در بخــش 2 حــوزه ثبــت ملــک کاشــمر
خریــداری امــاک فــوق از مالــک رســمی آقــای یوســف علــی مهاجــر محــرز گردیــده اســت لــذا 
بــه منظــور اطــاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 1۵ روز آگهــی می شــود در صورتــی 
کــه اشــخاص نســبت به صــدور ســند مالکیــت متقاضی اعتراضی داشــته باشــند مــی توانند 
از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و 
پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را 
بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد بدهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد. م الــف 13084
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۹/22
تاریخ انتشار  نوبت دوم 1402/10/07

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

برابــر رأی شــماره 1402۶030۶00۵01۶۶۶4 هیــات دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 

وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت 

ملــک نیشــابور تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضــی خانــم عفــت بیــات تــرک فرزنــد علــی 

اصغــر در ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه مســاحت 720/3۶ متــر مربــع از پــاک 

شــماره 4۵ اصلــی واقــع در بخــش ۵ حــوزه ثبــت ملــک نیشــابور خریــداری از مالــک رســمی 

آقــای علــی اصغربیــات تــرک فرزنــد محمدعلــی محــرز گردیــده اســت .

ــری در  ــی و دیگ ــه محل ــی روزنام ــه یک ــوم ،کار دو روزنام ــاع عم ــور اط ــه منظ ــب ب ــذا مرات ل

روزنامــه کثیرالانتشــار و در دو نوبــت بــه فاصلــه 1۵ روز آگهــی مــی شــود. در صورتــی کــه 

اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند، مــی تواننــد 

از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و 

پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را 

بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.  م الــف 2۵70

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۹/22

تاریخ انتشار نوبت دوم :  1402/10/07

غامرضا حسنی عارفی، قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

برابــر رأی شــماره 1402۶030۶00۵01۶7۶7 هیــات دوم موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 

وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حــوزه ثبت 

ملــک نیشــابور تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضــی آقــای حمیــد دائــی حســنی فرزند علی 

اصغــر در ششــدانگ یــک بــاب ســاختمان به اســتثنای بهــای ثمن اعیــان  به مســاحت 88/۶2 

ــابور  ــک نیش ــت مل ــوزه ثب ــش 1 ح ــع در بخ ــی واق ــماره 1803 اصل ــاک ش ــع از پ ــر مرب مت

خریــداری از مالــک رســمی آقــای فضــل الــه خبازیــان محــرز گردیــده اســت .

ــری در  ــی و دیگ ــه محل ــی روزنام ــه یک ــوم ،کار دو روزنام ــاع عم ــور اط ــه منظ ــب ب ــذا مرات ل

روزنامــه کثیرالانتشــار و در دو نوبــت بــه فاصلــه 1۵ روز آگهــی مــی شــود. در صورتــی کــه 

اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند، مــی تواننــد 

از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و 

پــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض دادخواســت خــود را 

بــه مراجــع قضایــی تقدیــم نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم 

وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.  م الــف 2۵۶3

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/0۹/22

تاریخ انتشار نوبت دوم :  1402/10/07

غامرضا حسنی عارفی، قائم مقام رئیس واحد ثبتی نیشابور



مراسم تجلیل از جهادگران سلامت برگزار شد
مراسم تجلیل از جهادگران سلامت یازدهمین بیمارستان تخصصی صحرایی در شهرستان 
آق قلا با حضور دکتر سعید گل فیروزی رئیس دانشگاه، دکتر زینلی مدیر درمان سازمان 
تامین اجتماعی، حجت الاسلام حسینی کوهستانی مسئول نهاد نمایندگی ولی فقیه در 
دانشگاه، دکتر یامی مسئول بسیج جامعه پزشکی و جمعی از معاونین و مدیران دانشگاه در 

محل سالن شهید آوینی دانشگاه برگزار شد.
در این مراسم دکتر گل فیروزی رئیس دانشــگاه ضمن تقدیر و تشکر از کلیه شرکت 

کنندگان در اردوی جهادی گفت: خدمت به مردم مناطق محروم جامعه باعث ایجاد بارقه 
امید در مردم این مناطق می گردد.

رئیس دانشگاه ضمن عرض خدا قوت به همه اعضای جامعه پزشکی استان که توانستند 
در قالب یک کار تیمی منســجم خدمات مختلف پزشکی،تخصصی،دندانپزشکی و سایر 
خدمات سلامت را ارائه نمودند اظهار امیدواری کرد بتوانیم این خدمات را در سایر مناطق 

محروم استان به نحو مطلوب اجرا نماییم.

دکتر یامی مسئول بسیج جامعه پزشکی استان نیز در این مراسم ضمن تقدیر و تشکر از 
همه عزیزان گفت در این بیمارستان صحرایی سه روزه به 4۸1۰ نفر خدمت سلامت از جمله 
خدمات دندانپزشکی، ویزیت عمومی و تخصصی ،غربالگری ،مشاوره روانشناسی و سایر 

خدمات ارائه گردید.
در پایان این مراسم از فعالان برپایی این بیمارستان با اهدا لوح تقدیر تجلیل شد.

روابط عمومی و اموربین الملل دانشگاه علوم پزشکی گلستان

یادداشت

۶
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رویکردانرژی

کدام سدها بیشتر از پارسال آب 
دارند؟

آمار بهره برداری از سدهای مخزنی کشور تا دوم 
دی ماه بیانگر این است که از بین سدهای مهم 
)شرب ـ کشاورزی( کشور، ۲۶ سد بیشتر از سال 

قبل آب دارند.
میزان ورودی مخازن کل کشور از ابتدای سال آبی 
تاکنون معادل ۴ میلیارد و ۴۶۰ میلیون مترمکعب 
بوده که در قیاس با سال گذشته که عددی معادل 
۴ میلیارد و ۱۳۰ میلیون مترمکعب بوده ۸ درصد 
رشد داشته است. همچنین میزان کل خروجی 
سدهای کشور نیز نسبت به سال قبل با ۲۱ درصد 
افزایش مواجه بوده است.حجم آب موجود مخازن 
اکنون ۱9 میلیارد و 9۰۰ میلیون مترمکعب ثبت 
شده که این عدد نسبت به سال قبل که عددی 
معادل ۱۸ میلیارد و هفت میلیون مترمکعب بوده 
از  برخی  است.وضعیت  یافته  افزایش  ۱۰ درصد 
سدهای مهم کشور بیانگر این است که ۲۶ سد 
نسبت به سال قبل ذخیره آب بیشتری دارد و 
از ۱۰۰  افزایش بیش  حتی در چهار سد شاهد 
گذشته  سال  به  نسبت  آبی  ذخیره  درصذی 
هستیم، سد کرخه استان خوزستان ۱۶۰ درصد، 
سد اکباتان، آبشینه استان همدان ۵۴۷ درصد، 
سد وشمگیر گلستان، بوستان استان گلستان و 
سد ایلام ۱۶۰ درصد بیشتر از سال قبل آب دارند.
همچنین ارتفاع کل ریزش های جوی کشور معادل 
بارندگی نسبت  این مقدار  میلیمتر است.   ۴۲.۲
 ۶۳.۴( درازمدت  مشابه  دوره های  میانگین  به 
دوره  به  نسبت  و  کاهش  درصد   ۳۳ میلیمتر( 
مشابه سال آبی گذشته )۳9.۶ میلیمتر( ۷ درصد 
کاهش را نشان می دهد.با آغاز ماه های سرد سال 
و اوج گرفتن مصرف گاز، ماموران شرکت ملی گاز 
با پایش ۱۲۸ هزار سازمان دولتی، تاکنون ۴۳۶ 
اداره دولتی پرمصرف را جریمه و گاز آنها را قطع 
کرده اند.گروه اقتصادی خبرگزاری فارس: دی ماه 
بی سابقه  سرمای  ورود  با  که  بود  گذشته  سال 
به کشور، دمای برخی از شهرهای خراسان  هر 
چند توصیه مسئولان وزارت نفت به مردم برای 
تنظیم دمای خانه روی ۱۸ درجه و پیوستن به 
پویش »هر خانه یک اتاق گرم« می تواند به کاهش 
مصرف و تامین پایدار گاز برای همه مردم در پیک 
سرما کمک کند، اما این اقدام زمانی موثر خواهد 
بود که دولت صرفه جویی گاز را از خودش آغاز 
کرده باشد.طبق گزارش شرکت ملی گاز از ابتدای 
آذرماه امسال ماموران این شرکت از بیش از ۱۲۸ 
بررسی  ضمن  و  کرده  بازدید  دولتی  اداره  هزار 
عدم  دلیل  به  ادارات،  این  گاز  مصرف  وضعیت 
رعایت دمای رفاه ۱۸ درجه، ۷۵۴۸ اداره دولتی 
اخطار قطعی گاز دریافت کرده و گاز ۴۳۶ اداره 

پرمصرف نیز به عنوان جریمه قطع شده است.

وزیر نفت با بیان اینکه در همه حوزه های صنعت نفت 
خودکفا هستیم، گفت: ایران آمادگی کامل برای توسعه 
بخش های بالادست و پایین دست صنعت نفت عراق را 

دارد.
جواد اوجی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: نشست بین 
هیأت های ایرانی و عراقی پیرو نشست هایی که پیش تر 
در تهران و بغداد برگزار شده بود و حسب تکالیفی که 
در  بودند  کرده  مشخص  کشور  دو  رؤسای جمهوری 
در  مشترک  میدان های  توسعه  اکتشاف،  زمینه های 

خشکی و دریا برگزار و توافق های مطلوبی انجام شد.
وی افزود: در زمینه نوسازی و بازسازی پالایشگاه های 
نیز  ایرانی  متخصصان  و  توانمندان  دست  به  عراق 
پیگیری  برای  و کارگروهی  انجام  توافق های مطلوبی 

جدی این موضوع تشکیل شد.
وزیر نفت اظهار کرد: با توجه به مواضع همسوی ایران 
و عراق در اوپک )سازمان کشورهای صادرکننده نفت( 
متحدانش(  و  اوپک  اعضای  )ائتلاف  اوپک پلاس  و 

مذاکرات مثبتی نیز در این زمینه انجام شد.
اوجی گفت: با توجه به ظرفیت مطلوب ایران در صنایع 
نفت و گاز و توانمندی پیمانکاران و سازندگان، کشور 
امروز در این صنعت خودکفاست و برای توسعه صنایع 
نفت و گاز و پتروشیمی عراق اعلام آمادگی و اقدام های 

سازنده ای را هم آغاز کرده ایم.
وی با اشاره به بحث تهاتر گاز افزود: برای جمع آوری 
گازهای ترش و غنی عراق و صادرات گاز شیرین به 
این کشور اعلام آمادگی کرده ایم و با توجه به اینکه 
کارگروهی برای انجام این کار تعیین شده است، این 

عملیات به زودی آغاز می شود.
انسانی  سرمایه  آموزش  اینکه  بیان  با  نفت  وزیر 
و  پژوهشگاه ها  مجموعه  در  عراقی  متخصصان  و 
دانشگاه های صنعت نفت ایران و صدور خدمات فنی 
مهندسی به عراق نیز از جمله محورهای مذاکرات امروز 
هیئت های ایرانی و عراقی بود، اظهار کرد: بعضی از این 
ویژه  کارگروه های  تکالیف  و  است  آغاز شده  پروژه ها 

برای انجام این کار هم مشخص شد.
طبق اعلام وزارت نفت، اوجی گفت: امیدواریم در آینده 
توسعه  به ویژه  پروژه ها  این  اجرایی  عملیات  نزدیک 
دوجانبه میدان های مشترک را که مورد توافق ایران و 

عراق است هرچه زودتر عملیاتی کنیم.
وی با اشاره به تحریم های ظالمانه علیه ایران تصریح 
و  کارشناسان  متخصصان،  توان  به  توجه  با  کرد: 
پیمانکاران ایرانی صنعت نفت در همه حوزه ها خودکفا 
هستیم و هیچ خللی در توسعه صنعت نفت و گاز ایران 
به وجود نیامده است، از این رو امروز برای صدور خدمات 
فنی مهندسی در همه حوزه های صنعت نفت دو بخش 
بالادست و پایین دست به منظور توسعه صنعت نفت 

عراق آمادگی کامل داریم.
همکاری ایران و عراق برای جمع آوری گازهای مشعل

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به همکاری 
ایران و عراق برای جمع آوری گازهای مشعل، گفت: 
مطالعات  کار  اول  گام  در  کردند  توافق  کشور  دو 
اکتشافی و زمین شناسی یکی از ساختارهای مشترک 
هیدروکربوری بین ایران و عراق انجام شود و پس از آن 
برای توسعه یکپارچه تصمیم گیری شود و سرانجام به 

امضای قرارداد برسد.
به گزارش ایسنا، محسن خجسته مهر در حاشیه دیدار 
تفاهم نامه  چند  امضای  و  عراق  و  ایران  نفت  وزیران 
همکاری بین دو کشور با اشاره به اینکه ارتباطات وزارت 
نفت ایران و عراق رو به گسترش و توسعه است، افزود: 
مهم ترین جنبه در توسعه روابط دو کشور، تعمیق روابط 

اقتصادی در زمینه انرژی است.
وی با بیان اینکه عراق در زمینه های مختلفی با ایران 
روابط عمیق و رو به توسعه دارد، ادامه داد: نخستین 
و مهم ترین زمینه همکاری، توسعه میدان های نفت و 
گاز در بخش های مختلف اکتشاف، تولید و بهره برداری 

است.
معاون وزیر نفت با تأکید بر اینکه عمده ذخایر مشترک 
و مرزی ایران با کشور عراق است، گفت: این موضوع 

زمینه همکاری های دوجانبه را افزایش می دهد.
ایران  با  بودن عراق  خجسته مهر تصریح کرد: همسو 
انرژی  بین المللی  بزرگ  ائتلاف های  و  سازمان ها  در 
و  نفت(  )سازمان کشورهای صادرکننده  اوپک  مانند 
اوپک پلاس )ائتلاف اوپک و متحدانش( سبب ثبات و 

پایداری قیمت نفت در بازارهای جهانی شده است.
وی با اشاره به اینکه در این نشست توافق های مطلوبی 
بین وزارتخانه های نفت ایران و عراق ایجاد شد، افزود: 

برای  مشترک  کمیته  که  بود  این  نخست  موضوع 
تبادل نظر و انجام مطالعات در زمینه اکتشاف، توسعه 

و تولید میدان های نفت و گاز مطرح شد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران تأکید کرد: یکی دیگر 
توافق شد در گام نخست کار  بود که  این  از مسائل 
مطالعات اکتشافی و زمین شناسی یکی از ساختارهای 
مشترک هیدروکربوری بین ایران و عراق انجام و پس از 
آن برای توسعه یکپارچه تصمیم گیری شود و سرانجام 

به امضای قرار داد برسد.
توافق  مورد  دیگر  موضوع  اینکه  بیان  با  خجسته مهر 
و  نفتی  میدان های  از  مشعل  گازهای  جمع آوری 
تأسیسات نفتی عراق در نزدیک مرز ایران است، گفت: 
مشارکت  با  ایران  نفت  ملی  کارگروه شرکت  این  در 
شرکت ملی نفت عراق برای جمع آوری گازهای همراه 
اقدام هایی می کند و از توان تخصصی و فنی مهندسان 
ایرانی برای جمع آوری گازهای مشعل استفاده خواهد 
شد.وی با اشاره به اینکه می توانیم بخشی از گازهای 
جمع آوری شده را به عنوان خوراک پتروشیمی یا برای 
تهاتر گاز شیرین به عراق با گاز غنی مشعل این کشور 
استفاده کنیم، افزود: یکی دیگر از موارد مطرح شده در 
این دیدار که تفاهم نامه آن با حضور وزیران نفت ایران و 
عراق امضا شد، تفاهم نامه آموزش متخصصان عراقی در 
بخش های مختلف بالادستی و پایین دستی صنعت نفت 

به ویژه شبیه سازی مخازن و دیگر بخش ها بود.
این  در  توافق ها  دیگر  از  داد:  ادامه  نفت  وزیر  معاون 
انجام عملیات حفاری و  برای  ایران  نشست، آمادگی 
دیگر خدمات بود که مورد موافقت طرف عراقی قرار 

گرفت.
خجسته مهر با تأکید بر اینکه در مجموع در این دیدار 
فعالیت ها  عمده  گفت:  گرفت،  شکل  کارگروه  چند 

مربوط به شرکت ملی نفت ایران است و به زودی کار 
این کارگروه ها آغاز می شود.

خجسته مهر با تأکید بر اینکه اجرای طرح های بالادستی 
صنعت نفت در شرایط فعلی بیش از ۸۰ درصد ایرانی 
افزود: در مهندسی، اجرا، تولید، بهره برداری و  است، 
حفاری ۱۰۰ درصد کار ازسوی متخصصان و مهندسان 
از کالاها  انجام می شود و تنها بخش کوچکی  ایرانی 

خرید خارجی می شود.
نفت  ملی  شرکت  طرح های  عمده  کرد:  تصریح  وی 
داخل  ساخت  ظرفیت  تمام  از  و  است  ایرانی  ایران، 

استفاده می شود.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه برای جبران ناترازی انرژی 
به ویژه در بخش گاز، شرکت ملی نفت ایران رسیدن به 
تولید ۱.۵ میلیارد مترمکعب در روز گاز را هدف گذاری 
کرده است، اظهار کرد: این در حالی است که اکنون 
تولید گاز غنی ایران روزانه یک میلیارد مترمکعب است 
و برای رسیدن به این هدف نیازمند ۱۲۳ میلیارد دلار 

سرمایه گذاری هستیم.
این هدف  به  برای رسیدن  خجسته مهر هدف گذاری 
اقدام های  انجام  با  توأم  هشت ساله  برنامه  یک  را 
مناطق مختلف  در  و گفت:  دانست  تولید  نگهداشت 
طرح ها  شاخص ترین  می شود.  انجام  کار  این  کشور 
در این زمینه اجرای ۱۵ طرح به ارزش ۳.۶ میلیارد 
دلار است، همچنین توسعه میدان های گازی کیش و 
پارس شمالی نیز در دستور کار قرار دارد. با این حال 
نگهداشت  افزایش و  راهبردی ترین طرح  مهم ترین و 
تولید گاز در کشور، طرح فشارافزایی در میدان مشترک 
پارس جنوبی است که تا پایان امسال خبرهای خوبی 
از امضای قراردادهای ای پی سی )EPC(  این پروژه 
بزرگ را اعلام می کنیم و انجام مطالعات مهندسی پایه 

و طراحی این طرح راهبردی رو به پایان است.
به طور کلی  تأکید کرد:  اعلام وزارت نفت، وی  طبق 
هم اکنون تمام ظرفیت توسعه ای و تولید شرکت ملی 
پیمانکاران  توان  از حداکثر  تا  آماده است  ایران  نفت 
تاکنون ۴۰  و  کنیم  استفاده  ایرانی  سرمایه گذاران  و 
با شرکت های خصوصی داخلی و خارجی  تفاهم نامه 
امضا کردیم.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره 
به اینکه هرچقدر ظرفیت بخش خصوصی وجود دارد، 
به شرکت ملی نفت ایران مراجعه کرده است، اظهار 
کرد: امضای تفاهم نامه با شرکت های خصوصی ایرانی 
به معنای آن است که بر اساس یک قرارداد محرمانگی 
اطلاعات میدان های نفتی و گازی در اختیارشان قرار 
می گیرد و آنها باید در یک بازه ۶ ماهه تا یک ساله، 
و  انجام  را  مخازن  شبیه سازی  و  مهندسی  مطالعات 
پیشنهاد فنی خود را ارائه دهند که در این زمینه نیز تا 

پایان سال خبرهای خوبی خواهیم داشت.

آمادگی کامل ایران برای توسعه بخش های صنعت بالادست و پایین دست نفت عراق  روند کاهشی قیمت نفت 
ازسرگرفته شد

بازار  چهارشنبه  روز  معاملات  در  نفت  قیمت 
آسیا که سرمایه گذاران به نظاره تحولات دریای 

سرخ نشستند، تغییر چندانی نداشت.
بهای معاملات نفت برنت با ۵ سنت معادل ۰.۱ 
درصد کاهش، به ۸۱ دلار و ۲ سنت در هر بشکه 
رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با ۱۲ سنت معادل ۰.۲ درصد کاهش، به 

۷۵ دلار و ۴۵ سنت در هر بشکه رسید.
در پی حملات جدید به کشتی ها در دریای سرخ 
که باعث تشدید نگرانی ها نسبت به مختل شدن 
کاهش  به  امیدها  همچنین  و  شد  کشتیرانی 
روز  برنت  نفت  معاملات  آمریکا،  بهره  نرخ های 
نفت  شاخص  و  افزایش  درصد   ۲.۵ با  گذشته 

آمریکا با ۲.۷ درصد افزایش بسته شده بود.
کشتیرانی  شرکت های  اخیر،  وقایع  وجود  با 
 CMA CGM بزرگ مانند مرسک و شرکت
فرانسه، پس از تشکیل نیروی ویژه چند ملیتی 
این  از  کشتی هایشان  عبور  سرخ،  دریای  در 

منطقه را ازسرگرفته اند.
شرکت  بازار  ارشد  تحلیلگر  ساچدوا،  پریانکا 
بسته  وجود  با  گفت:  باره  این  در  نووا  فیلیپ 
مسیر  تغییر  و  کشتیرانی  کانال های  شدن 
کشتی ها، این که عرضه جهانی تا چه حد متاثر 

شده است، همچنان جای بحث دارد.
شرکت Hapag Lloyd آلمان قرار است روز 
چهارشنبه درباره ازسرگیری عبور کشتی هایش 

از دریای سرخ، تصمیم بگیرد.
انداز ادامه حملات رژیم صهیونیستی به  چشم 
غزه هم همچنان فضای بازار را تحت تاثیر قرار 
می دهد. هرتزی هالوی، رئیس ستاد ارتش رژیم 
صهیونیستی روز سه شنبه به خبرنگاران گفت: 
جنگ در غزه برای ماه های زیادی ادامه خواهد 

داشت.
عاملی که کاهش قیمت نفت در معاملات روز 
بازارها  گمانه زنی  کرد،  محدود  را  چهارشنبه 
برای  آمریکا  رزرو  فدرال  اقدام  احتمال  درباره 
بود.   ۲۰۲۴ سال  در  بهره  نرخ های  کاهش 
استقراض  هزینه های  پایین تر،  بهره  نرخ های 
اقتصادی  رشد  از  می تواند  و  داده  کاهش  را 
کند. حمایت  نفت  برای  بیشتر  تقاضای  و 
شنبه،  سه  روز  در  رویترز  اولیه  نظرسنجی  در 
تحلیلگران پیش بینی کردند ذخایر نفت آمریکا 
در هفته گذشته، ۲.۶ میلیون بشکه کاهش پیدا 
کرده اما ذخایر بنزین و سوخت های دیگر رشد 

کرده است.
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 ساماندهی ترافیکی با حذف میدان 
مادر و تبدیل آن به تقاطع در 

استان خراسان شمالی

مهندس کشمیری از آغاز اجرای طرح اصلاح 
ترافیک  کاهش  هدف  با  میادین  هندسی 
ما  اولویت   ، دراین  طرح  و گفت:  داد  خبر 
بار ترافیکی ، تسهیل سازی تردد و  کاهش 
شهردار  است.  شهری  امنیت  کیفی  ارتقای 
میادین  برخی   ، ترافیکی  داد: درطرح  ادامه 
ترین  پایین  ترافیک  هدایت  سازه  ازمنظر 
شعاع  هرچه  و  دارند  دهی  سرویس  سطح 
کوچک تر باشد ، وضعیت ترافیک بغرنج تر 
سنوات  در  که  میادینی  ازجمله   ، شود  می 
تبدیل  با  و  داشته  مشابه  سرنوشت  گذشته 
به تقاطع ، روان سازی ترافیکی انجام گرفته 
حذف   ، کشمیری  مهندس  گفته  به  است. 
از  یکی  تقاطع  به  آن  تبدیل  و  مادر  میدان 
راهکارهایی است که می تواند ترافیک بالای 
افزود: درگذشته  و  را سبک کند  این محور 
ازجمله  میادین  حذف  مثبت  کارکرد  نیز 
میدان ۱۷شهریور – قیام – تقاطع فردوسی 
به  آن  تبدیل  و  فهمیده   شهید  میدان  و 
تقاطع به وضوح برای ما ثابت شده است و 
تبعات مثبت آن را شهروندان در روان سازی 
شهردار  گفته  به  اند.  کرده  تجربه  ترافیکی 
شهری  مدیریت    ، شهر  روزافزون  توسعه   ،
که  کند  می  وادار  هایی  طرح  اجرای  به  را 
آن  منفی  تبعات  و  مثبت  نکات  درسنجش 
مجبور به انتخاب است و حذف میدان مادر 
اساس  بر  که  است   تصمیمات  این  از  یکی 
از  البته  و   شده  مطرح  ترافیکی  های  داده 
سوی شهروندان و رانندگانی که هر روز در 
ترافیک شهر خصوصا دراین محدوده کلافه 

اند ،  نیز مورد
افزود:  دارد. شهردار  قرار  استقبال  و   درخواست 
کلیه تصمیمات ما برمبنای داده ها و تحلیل های 
ترافیکی با هدف کاهش گره های ترافیکی شهر 
 ، تقاطع  به  میدان  تبدیل  اگر  و  شود  می  اتخاذ 
میدانی  و  باشد  داشته  را  ما  نظر  مد  کارآمدی 
نفع  به  را  تغییرات  این   ، باشد  تغییرات  مستعد 
کشمیری  مهندس  کرد.   خواهیم  اعمال  مردم 
همچنین در واکنش به برخی اعتراض ها گفت 
: میدان مادر در سنوات قبل سه راه نادر بوده و 
دارای قدمت بالا نیست  که اکنون برای حذف 
در  شود.  ایجاد  مقاومتی  یا  شده  مخالفت  آن 
خصوص تغییر نام تقاطع و تعیین محل مجسمه 
اهل  بزرگان  با  و مشورت  از شور  نیز پس  مادر 
فرهنگ و هنر و در صورت لزوم با نظر سنجی 

مردمی تصمیم گرفته خواهد شد.

قدردانی مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان مرکزی از پرسنل 

شهرستان شازند

عباسی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
بازدید  و  شازند  شهرستان  در  حضور  با  مرکزی 
این  اجرای  از   ، آبرسانی کمال صالح  از مجتمع 
پروژه ابراز رضایت نمود و از پرسنل امور آب و 
فاضلاب شازند که در اجرای این پروژه همکاری 

نمودند ، قدردانی نمود.

۱۰ هزار کدرشته محل دانشگاهی 
استخراج شد

 معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 
دانشگاهی  محل  کدرشته  هزار   ۱۰ استخراج  از 
در مقاطع مختلف توسط این وزارتخانه خبر داد.

بعدازظهر  عموعابدینی  قاسم  مهر،  گزارش  به 
و  آمایش  سازی  پیاده  کارگروه  در  چهارشنبه 
اظهار  با  مازندران  عالی  آموزش  مدیریت تحول 
باید  استان  هر  دانشگاهی  رشته های  اینکه 
متناسب با نیاز بازار و اشتغال تعریف شود، افزود: 
متأسفانه از بسیاری کدرشته محل ها در استان و 

شهرستان استقبال نمی شود.
وی با اظهار اینکه وزارت علوم تاکنون ۱۰ هزار 
را  تحصیلی  مختلف  مقاطع  در  محل  کدرشته 
درصد کدرشته  افزود: ۶۰  است،  کرده  استخراج 

محل ها ظرفیت خالی است.
رویکرد  گرایی  مأموریت  اینکه  عنوان  با  وی 
باید  افزود:  می رود،  به شمار  علوم  وزارت  جدی 
کد رشته های جدید متناسب با نیاز اشتغال و بازار 

در استان ها تعریف شود.
دانشگاه  مأموریت  چهار  به  علوم  وزیر  معاون 
دانشگاه  طرح  گفت:  و  کرد  اشاره  ساز  تمدن 
تمدن ساز از سوی دولت به وزارت علوم ابلاغ و 

اجرای آن آغاز شده است.
سید محمود حسینی پور استاندار مازندران نیز در 
تحول  مدیریت  و  آمایش  پیاده سازی  کارگروه 
بسیاری  اینکه  بیان  با  ساری  در  عالی  آموزش 
با  مرتبط  دانشگاهی  تحصیلی  رشته های  از 
دانشگاهی  التحصیلان  فارغ  و  استان  نیازهای 
در  التحصیلان  فارغ  بیکاری  نرخ  گفت:  نیست، 
میانگین  از  بیش  و 2۱ درصد  استان ۶۱ درصد 

کشوری است.
برای  نیاز  محوری ترین  را  آموزی  مهارت  وی 
حل معضل بیکاری در استان بیان کرد و گفت: 
برنامه های  با  متناسب  باید  استان  عالی  آموزش 
اقدام  سیاسی  و  فرهنگی  اجتماعی،  توسعه ای، 

کند.

۱2 هزار مدرسه در کشور تحت 
پوشش آموزش های هوش مصنوعی

ایسنا/خوزستان مدیرکل دفتر آموزش دوره متوسطه 
اول وزارت آموزش و پرورش از ارائه آموزش های هوش 

مصنوعی در ۱۲ هزار مدرسه در کشور خبر داد.
در  مصنوعی  هوش  گردهمایی  در  یزدانی  حمید 
آموزش و پرورش که امروز )۶ دی ماه( در مجموعه 
اظهار  برگزار شد،  اهواز  ناحیه ۲  بهمن  مدارس ۲۲ 
هویت یابی  و  تحصیلی  هدایت  استعدادیابی،  کرد: 
ماموریت هایی هستند که بر عهده دفتر دوره متوسطه 
تلاش  ماموریت ها  این  طبق  و  شده اند  گذاشته  اول 
شناسایی شده  استعداد  با  دانش آموزان  می شود 

نسل های مختلف، برای آینده تربیت شوند.
به گزارش ایسنا، وی با اشاره به متصور شدن نقاط 
بسیار روشن در حوزه هوش مصنوعی و تاکید مقام 
معظم رهبری بر قرار گرفتن ایران در میان ۱۰ کشور 
اول این حوزه، افزود: در این راستا برنامه ریزی شده 
است که دانش آموزان دوره اول متوسطه با نرم افزارهای 
مختلف حوزه ساخت هوش مصنوعی آشنا شوند و 
به نحوی کار کنند که تا پایان سال نهم با تکمیل 

آموزش ها، به کسب درآمد برسند. 
و  آموزش  وزارت  اول  متوسطه  دوره  دفتر  مدیرکل 
پرورش با بیان اینکه حرکت جهان به سمت و سوی 
هوش مصنوعی است و این موضوع یک مطالبه است، 
هوش  اول  کشور   ۱۰ جزو  می خواهیم  اگر  گفت: 
مصنوعی شویم، گریزی نیست و باید فعالیت های موثر 

و دقیقی داشته باشیم.
یزدانی افزود: در سطح کشور ۲۷ هزار مدرسه با ۳ 
میلیون و ۶۰۰ دانش آموز وجود دارد و از این تعداد، 
با یک میلیون و ۵۰۰ هزار  حدود ۱۲ هزار مدرسه 
دانش آموز تحت پوشش آموزش های هوش مصنوعی 
همه  فناوری،  و  کار  درسی  کتاب  اما  دارند  قرار 
این  نهم  و  هشتم  هفتم،  پایه های  در  دانش آموزان 
مباحث را آموزش می دهد. با این وجود در تلاش برای 
تجهیز بیشتر مدارس هستیم و امیدواریم به این هدف 

برسیم.

وضعیت پل میانگذر دریاچه ارومیه 
مطلوب است

معاون وزیر و رییس مرکز تحقیقات راه، مسکن و 
شهرسازی وزارت راه و شهرسازی گفت: پل میانگذر 

دریاچه ارومیه در وضعیت مطلوبی قرار دارد.
محمد مهدی حیدری،۶ دی ماه در ادامه برنامه های 
سفر خود به آذربایجان غربی در بازدید از پل میانگذر 
آزمایشات  اساس  بر  اظهارداشت:  ارومیه  دریاچه 
انجام یافته وضعیت مطلوب پل بسیار مناسب بوده 

و مشکلی ندارد.
 وی ادامه داد: هدف ما استفاده از فناوری های نوین 
و دانش بنیان بومی در نگهداری پل میانگذر دریاچه 

ارومیه است.
رییس اداره هماهنگی حمل و نقل اداره  کل راه و 
شهرسازی آذربایجان غربی نیز در این بازدید گفت: 
انجام آزمایشات ادواری منظم غیرمخرب قطعات پل 
میانگذر دریاچه ارومیه انجام شده و این طرح طبق 

اعلام کارشناسان در حد قابل قبول ایمنی است.
آرش امینی، اظهارکرد: آزمایشات بتنی پل در راستای 
و همچنین  سازه  قطعات  ایستایی  و  ایمنی  ارتقای 
بررسی وضعیت پایدار پل میان گذر در 2 مرحله میدانی 

و آزمایشگاهی صورت می گیرد.
اجرای  راستای  در  طرح  این  بازرسی  افزود:  وی 
پل  استاندارد  نگهداری  و  ایمنی  ارتقای  برنامه های 
براساس جدول زمانبندی  ارومیه و  میانگذر دریاچه 
روش های  پایه  جدیدترین  بر  ادواری  بازرسی های 

علمی و به صورت دوره ای انجام می شود.
رییس اداره هماهنگی حمل و نقل اداره  کل راه و 
این  انجام  کرد:  بیان  غربی  آذربایجان  شهرسازی 
مداوم  بازرسی های  برای  لازم  زمینه  آزمایشات 
نگهداری از پل میانگذر دریاچه ارومیه را فراهم کرده 

و بازرسی های سطح ۳ و ۴ نیز اجرایی شده است.
امینی با اشاره به اینکه رصد و کنترل پل میانگذر 
دریاچه ارومیه به صورت دقیق در حال انجام است، 
بیان کرد: با توجه به اینکه سطح تراز آبی دریاچه 
ارومیه پایین آمده و ستون های پل و بتن ها خارج از 
آب قرار گرفته است امکان قلیایی شدن قطعات وجود 
دارد که این رصد و کنترل برای تدبیر شرایط جدید 

انجام می گیرد.
وی اضافه کرد: بررسی و کنترل پل میانگذر دریاچه 
ارومیه با همکاری معاونت پژوهشی دانشگاه ارومیه 
تمامی  کارشناسان  اعلام  طبق  و  می گیرد  انجام 
قطعات پل در حال حاضر در سطوح قابل قبول ایمنی 

است.

تاکنون ۱۶7 اقامتگاه بوم گردی در 
خراسان رضوی راه اندازی شده است

رئیس جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی خراسان 
رضوی، با بیان اینکه تاکنون ۱۶۷ اقامتگاه بوم گردی 
در خراسان رضوی راه اندازی شده است،گفت: بیشتر 
این واحدهای اقامتی و پذیرایی در روستاهای هدف 
گردشگری و روستاهای دارای ظرفیت، پتانسیل و 

جاذبه گردشگری فعالیت می کنند.
محمدحسن حسین پور در حاشیه برگزاری سومین تور 
تعالی جامعه حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی خراسان 
رضوی که در کوهسرخ برگزار شد، در گفت و گو با 
ایسنا، اظهار کرد: این برنامه با هدف رونق بخشی، 
انتقال تجربیات، رفع موانع تمدید مجوزها و مسائل 
پیش  روی بهره برداران بوم گردی های خراسان هر دو 

ماه یک بار برگزار می شود.
جامعه  تعالی  تور  سومین  کرد:  خاطرنشان  وی 
حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی خراسان رضوی در 
اقامتگاه بوم گردی چشمه نقره واقع در روستای طرق 
شهرستان کوهسرخ با حضور مدیران و بهره برداران 

اقامتگاه های استان برگزار شد.

جلسه كمیته اضطرار شرایط آلودگی هوای اصفهان به میزبانی ذوب آهن تشكیل شد

به دنبال جذب نخبه علمی با بن مایه تربیت هستیم

هماهنگی تولید و انتقال در گستره شرق كشور برای انتقال پایدار گاز در زمستان

مدیرعامل شرکت بهره برداری قطار شهری مشهد اعلام کرد؛

بومی سازی قطار شهری مشهد با همکاری شرکت های دانش بنیان

هوای  آلودگی  شرایط  اضطرار  کمیته  جلسه 
اصفهان شنبه ۲ دی ماه با حضور منصور شیشه 
استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل  فروش 
اصفهان  ، مهدی کوهی مدیرعامل و جمعی از 
صادقیان  بابک   ، اصفهان  آهن  ذوب  مسئولین 
کل  اداره  آزمایشگاه های  امور  اداره  رئیس 
فاطمه   ، اصفهان  استان  زیست  حفاظت محیط 
و حشمتی  زیست  اداره محیط  رییس  محمدی 
رئیس اداره گاز شهرستان لنجان در ذوب آهن 
برگزار شد و در پایان از بخش های مختلف خط 
تولید این مجتمع عظیم صنعتی از جمله کوره 

بلند و کک سازی بازدید به عمل آمد .
در  اصفهان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
این نشست گفت : جلسه کمیته اضطرار آلودگی 
آهن  ذوب  در  امروز  قبلی  اطلاع  بدون  هوا 
شرکت  این  اقدامات  بررسی  منظور  به  اصفهان 
برگزار شد و پس  در راستای کاهش آلایندگی 
از این جلسه به انتخاب خودمان از بخش های 
مورد نظر بازدید کردیم. وی افزود : این شرکت 
برنامه ریزی کوتاه مدت و بلندمدتی برای انجام 
اقدامات زیست محیطی دارد که در بخش های 
سایر  و  بلند  کوره   ، سازی  کک   ، فولادسازی 
بخش های خط تولید با مشارکت شرکت های 
دانش بنیان در حال انجام است تا در بازه زمانی 
محیطی  زیست  مطلوب  شرایط  به  مشخص 
دست پیدا کند .شیشه فروش اظهار داشت : این 
شرکت به منظور کنترل آلایندگی در فصل پاییز 
به میزان ۸۰ هزار تن تولید ماهانه خود را کاهش 
داده است و سیستم پایش آنلاین آلایندگی که 
در  زیست  محیط  سازمان  با  برخط  صورت  به 
ارتباط است ، در ذوب آهن اصفهان فعالیت می 
کند . وی افزود : استاندارد سازی سیستم حمل 
و نقل و بهره گیری بیشتر از حمل و نقل ریلی 
از دیگر برنامه های ذوب آهن اصفهان است که 

نقش مهمی در کاهش آلایندگی دارد .
شیشه فروش گفت: در خصوش مشکلی که ۱۴ 
آذرماه در کوره بلند ذوب آهن نیز پیش آمد و 
منجر به ایجاد غبار اضافی گردید، بررسی فنی 
شد و مقرر شد اقدامات لازم برای تکرار نشدن 
این حادثه انجام شود . مدیرکل مدیریت بحران 
استانداری اصفهان اظهار داشت : بر اساس طرح 
جامع زیست محیطی سال گذشته مقرر شد از 

توسعه  صندوق  و  زیست  محیط  ملی  صندوق 
ملی ، جهت اجرای پروژه های زیست محیطی ، 
حمایت لازم از ذوب آهن اصفهان صورت گیرد .
اصفهان  استانداری  بحران  مدیریت  مدیرکل 
شرایط  اضطرار  کمیته  نیز  گذشته  شب  گفت: 
شهید  نیروگاه  در  اصفهان  هوای  آلودگی 
منتظری برگزار شد و مقرر شد اقدامات زیست 
محیطی در بازه زمانی مشخص در این نیروگاه 

انجام شود.
آزمایشگاه های  امور  اداره  رئیس  صادقیان  بابک 
اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان 
نیز گفت: با توجه به آلودگی اخیر شهر اصفهان 
ناشی از پدیده وارونگی هوا که احتمالاً تا اواسط 
بهمن ماه ادامه خواهد داشت، امروز از ذوب آهن 
وی   . کردیم  بازدید  قبلی  اطلاع  بدون  اصفهان 
افزود : حدود ۲ سال است که از تدوین و تصویب 
اصفهان  آهن  زیست محیطی ذوب  طرح جامع 
می گذرد و این شرکت بر این اساس اقداماتی را 
انجام داده است. با وجود این اقدامات آلایندگی 
لازم  که  شود  انجام  باید  هایی  بخش  در  هنوز 

است در انجام این اقدامات تسریع شود .
زیست  های  پروژه  اجرای   : گفت  صادقیان 
لذا تلاش  محیطی هزینه های سنگینی دارد و 
و  زیست  محیط  ملی  صندوق  از  که  شود  می 
صندوق توسعه ملی در این راستا حمایت های 
رییس  محمدی،  .فاطمه  کنیم  دریافت  را  لازم 
اداره محیط زیست شهرستان لنجان نیز گفت: 
هفته ای حداقل دو مرتبه از ذوب آهن اصفهان 
بازدید داریم و شرایط آن به صورت هفتگی رصد 
می شود . نتایج این بازدید ها به مدیریت ایمنی 

گزارش  آهن  ذوب  زیست  محیط  و  بهداشت   ،
وی   . دهند  انجام  را  لازم  اقدامات  تا  شود  می 
هوا  آلایندگی  اضطرار  شرایط  در  داشت:  اظهار 
به  را  اقدامات لازم  داریم  انتظار  از ذوب آهن   ،
با  راستا  این  در  نماید.  پیگیری  مستمر  صورت 
همه صنایع شهرستان مکاتبه داشتیم تا فعالیت 
خود را متناسب با شرایط زیست محیطی منطقه 

کاهش دهند.
اصفهان  آهن  ذوب  مدیرعامل  کوهی  مهدی 
زیست  محیط  اینکه  به  اشاره  با  جلسه  این  در 
صنعتی  عظیم  مجتمع  این  اول  اولویت  همواره 
است، گفت : ذوب آهن اصفهان در آستانه ۵۳ 
نقاط  اقصی  در  که  مادر  صنعتی  است،  سالگی 
کشور هموطنان عزیزمان از آن ارتزاق می کنند. 
پروژه های متعددی  : ذوب آهن  داد  ادامه  وی 
اجرا نموده و  را در سه بخش آب، خاک و هوا 
در دست اجرا دارد تا از این طریق تولید سبز را 
در کنار رعایت مسائل زیست محیطی به انجام 
صورت  به  ذوب آهن  اقدامات  گزارش  رساند. 
ستاد  استان،  زیست  محیط  سازمان  به  مستمر 
دستگاههای  سایر  و  استانداری  بحران  مدیریت 

نظارتی ارائه شده است.
اساس  بر   : داشت  اظهار  آهن  ذوب  مدیرعامل 
طرح جامع زیست محیطی ، اقدامات ذوب آهن 
به شرایط مطلوب در  یابی  برای دست  اصفهان 
۳۸ محور برنامه ریزی شده است که ۱۶ محور 
آن انجام شده و به تایید سازمان محیط زیست 
استان نیز رسیده است . سایر موارد نیز در حال 
انجام است و ۵ محور دیگر نیز تا پایان امسال به 

اتمام می رسد .

با  تیرماه  از  راستا  این  در   : کرد  تصریح  وی 
معاونت علمی ریاست جمهوری

و  داشته ایم  متعددی  جلسات  و  مذاکرات 
دانش  های  شرکت  بین  از  نمودیم  درخواست 
را  موفق  های  شرکت  بنیان صاحب صلاحیت  

برای اجرای این پروژه ها به ما معرفی کنند.
کوهی اظهار داشت : برای سه بخش کک سازی، 
فراخوان  فولادسازی  کنورتور  و  آگلومراسیون 
دو  جمهوری  ریاست  علمی  معاونت  و  دادیم 
تکنولوژی  براساس  تا  نمودند  معرفی  را  شرکت 
این  در  برسانند.  انجام  به  را  پروژه ها  این  روز 
زمینه بررسی علمی، فنی و بازرگانی آنها را نیز 
این  در  بیشتری  اطمینان خاطر  تا  دادیم  انجام 
همچنین  بدهیم.  استان  و  شهرستان  به  زمینه 
در سفر ریاست جمهوری به استان اصفهان نیز 
از جمله پروژه های  گزارش پروژه های شرکت 

زیست محیطی به ایشان ارائه شد.  
کرد  خاطرنشان  اصفهان  آهن  ذوب  مدیرعامل 
این  پیگیری  برای  که  اخیری  جلسه  طی   :
داشتیم  جمهوری  ریاست  علمی  معاونت  امربا 
درخواست نمودیم تضمین اجرای این پروژه ها 
ضریب  با  آنها  شدن  عملیاتی  تا  بپذیرند  نیز  را 
بالای کیفیت و اطمینان را شاهد باشیم.  مهدی 
هوا،  وارونگی  شرایط  به  توجه  با  افزود:  کوهی 
زیست  تعهدات  جهت  به  اصفهان  آهن  ذوب 
متناسب  تولید  کاهش  پیشواز  به  محیطی خود 
رفت تا جایی که به عنوان مثال در آبان ماه به 
جای ۲۵۰ هزار تن تولید، عدد  ۱۸۰ هزار تن در 
ذوب آهن به ثبت رسید. همچنین برنامه داریم 
قسمت هایی که به اورهال نیاز دارند را در بازه 

زمانی وارونگی هوا به انجام برسانیم.
بر   : کرد  تصریح  اصفهان  آهن  ذوب  مدیرعامل 
اساس برنامه ریزی انجام شده سرپرست محیط 
صورت  به  هفته  در  روز  سه  آهن  ذوب  زیست 
ثابت در اداره کل محیط زیست استان اصفهان 
حضور دارند و گزارش پایش فعالیت های زیست 
این  به  را  صنعتی  عظیم  مجتمع  این  محیطی 
سازمان، استانداری و اداره محیط زیست لنجان 

به صورت مستمر ارائه می دهند.
منظور  به  اصفهان  آهن  ذوب   : کرد  بیان  وی 
محیط  با  سازگار  تولید  در  خود  رسالت  ایفای 
را  بزرگترین جنگل دست کاشت کشور  زیست 
در پیرامون خود ایجاد نموده و سرانه فضای سبز 
آن بسیار فراتر از استانداردهای زیست محیطی 

می باشد.

 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس 
با بیان اینکه در نظام تعلیم و تربیت صرفا به دنبال 
جذب نخبه علمی نیستیم بلکه به دنبال جذب نخبه 
علمی با روح و بن مایه تربیت هستیم، این اقدام را تنها 

در دانشگاه فرهنگیان میسر دانست. 
از دانشگاه  بازدید  ،  در جریان  قزلسفلی  اسماعیل 
فرهنگیان استان فارس گفت: در نظام تعلیم و تربیت 
صرفا به دنبال جذب نخبه علمی نیستیم بلکه به 
تربیت  مایه  بن  و  با روح  نخبه علمی  دنبال جذب 
هستیم و آن هم در غیر از دانشگاه فرهنگیان حاصل 

نخواهد شد.
اساتید،  مجموعه  تلاش  محصول  کرد:  تصریح  وی 

فرهنگیان،  دانشگاه  در  معلمان  دانشجو  و  کارکنان 
و  هویت  ساختن  و  اسلامی  نوین  تمدن  پایه ریزی 
بر همین  است،  اسلامی  ایران  بزرگ  ملت  فرهنگ 
اساس امروز شاهد هستیم که اهمیت این دانشگاه در 

سطوح مختلف درک شده است.
قزلسفلی تأکید کرد: تحول در کشور بدون آموزش و 
پرورش و تحول در آموزش و پرورش بدون معلم و 
تربیت معلم بدون دانشگاه فرهنگیان ممکن نیست؛ 
دولت مردمی سیزدهم به اهمیت دانشگاه فرهنگیان 

واقف بوده و بر تقویت و حمایت از آن تاکید دارد.
و  منفی  آثار  داد:  ادامه  فارس  استاندار  معاون 
دانشگاه  به  توجهی  بی  نتیجه  در  که  آسیب هایی 
فرهنگیان در دوره گذشته شده به نظام آموزشی و 
آینده  وارد شده است، در  آموزش و پرورش کشور 

بیشتر خود را نشان خواهد داد.

از  سیزدهم  دولت  حمایت  کرد:  اظهار  قزلسفلی 
دانشگاه فرهنگیان این فرصت را فراهم کرده است 
تا بتوانیم یک ریل گذاری مناسب در خصوص فعالیت 
همچنان  امروز  که  چرا  باشیم  داشته  دانشگاه  این 

برخی تفکرات گذشته به دانشگاه فرهنگیان در برخی 
مسئولان وجود دارد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس 
افزود: در دولت قبل در خصوص دانشگاه فرهنگیان 
این نگاه حاکم بود که نیازی به وجود این دانشگاه 
این دانشگاه، یک آزمون  نیست و به جای فعالیت 
و  می کنیم  برگزار  دانشگاه ها  فارغ التحصیلان  برای 
پذیرفته شدگان را پس از طی یک دوره آموزشی به 

عنوان معلم راهی کلاس های درس می کنیم.
وی ادامه داد: دانشگاه فرهنگیان بناست به جایگاه 
اصلی خودش برسد و برای اینکه این دانشگاه بتواند 
تمدن ساز شود در گام اول باید مورد توجه واقع شود 
که این اتفاق در دولت سیزدهم روی داده است و باید 
همه ظرفیت ها را برای کمک به این دانشگاه بسیج 

کرد.

با تشکیل کارگروه مشترک عملیاتی بین منطقه 
پالایش  شرکت  و  گاز  انتقال  عملیات  چهار 
صنعت  شرقی  گستره  نژاد،  هاشمی  شهید  گاز 
کامل در حوزه  آماده خدمت رسانی  گازکشور، 

تامین انرژی گاز برای هموطنان است.
چهار  منطقه  سرپرست    « امتحانی  احمد   «  
عملیات انتقال گاز در حاشیه جلسه هماهنگی 
پالایش  شرکت  مدیران  پشتیبانی  و  عملیاتی 
عملیات   ۴ منطقه  و   نژاد  هاشمی  شهید  گاز 
انتقال گاز، هماهنگی، تعاملات سازنده و پیوسته 
زنجیره تامین انرژی را بسیار ضروری دانست و 
بین  تعاملات  و  ارتباطات  خدا  لطف  به  افزود: 
شرکت  و  گاز  انتقال  عملیات  چهار  منطقه 
بسیار  نژاد  در حد  پالایش گاز شهید هاشمی 
مطلوبی است و نتیجه آن یقینا پایداري انتقال 
تداوم خدمت  و  در خطه شمالشرق کشور  گاز 

رسانی مناسب به هموطنان عزیز می باشد.
گاز  انتقال  ۴عملیات  منطقه  کرد:  تصریح  وی 
گاز  انتقال  عملیاتی  منطقه  دومین  به عنوان  
حدود  در  بودن  دارا  با  وسعت  لحاظ  به  کشور 
قوی  فشار  لوله  خط  کیلومتر   ۸۰۰ ۵هزارو 
زیرساخت  به عنوان  گاز  انتقال  مسوولیت  گاز، 
در  مردم  عمومی  رفاه  و  اقتصادی  توسعه  مهم 
جنوبی  رضوی،  شمالی،  خراسان  استان های 
سمنان  و  گلستان  استانهای  از  بخش هایی  و 
بودن  دارا  و  اقلیمی  تنوع  که  دارد  برعهده  را 
بیشینه دما و گاه کمینه دما در استان های تحت 
در  را  منطقه  مسوولیت های  اهمیت  پوشش، 

فصل های سرد و گرم سال دو چندان می کند.
مخزن  از  گاز  انتقال  عملیات   ۴ منطقه  مدیر 
یک  عنوان  به  شوریجه  گاز  سازی  ذخیره 
پتانسیل برای رسیدن به پایداری گاز در فصل 
با تلاش کارکنان  داد:  ادامه  و  برد  نام  زمستان 
هاشمی  شهید  گاز  پالایش  شرکت  متخصص  

و  انتقال  حوزه  در  منطقه  این  همراهی  و  نژاد 
ذخیره  ظرفیت  شوریجه،  مخزن  به  گاز  تزریق 
سازی گاز در این مخزن نسبت به سال گذشته 
به میزان ۱۵ درصد  افزایش یافته است که این 
امر نقش مهمی در تامین گاز مورد نیاز در فصل 

زمستان خواهد داشت.
هاشمی  شهید  گاز  پالایش  مدیرعامل شرکت   
نژاد نیز در این نشست با اشاره به اهمیت تامین 

پایدار گاز در فصل زمستان، گفت: با تلاش های 
در  نژاد  هاشمی  شهید  پالایشگاه  شده،  انجام 
گاز  تامین  برای  کامل  آمادگی  در  حاضر  حال 

مورد نیاز مشترکان قرار دارد.
نیز  گذشته  در  اینکه   بیان  با  فیضی  مهندس 
و  تولید  عرصه  مابین  کاملی  های  هماهنگی 
انتقال گاز در شرق کشور وجود داشته است ، 
گفت: با تشکیل این کارگروه وبرگزاری جلسات 
منظم ومتداوم، فصل جدیدی از همکاریها بین 
و  گاز  انتقال  عملیات   ۴ منطقه  مجموعه   دو 
شکل  نژاد  هاشمی  شهید  گاز  پالایش  شرکت 

میگیرد.
تشکیل  نشست،  این  مهم  تصمیمات  از 
کارگروهی مشترک و تخصصی از دو طرف بود و 
مقرر شد بطور پیوسته و در طول زمستان پیش 
رو هماهنگی های لازم برای استفاده بهینه تر از 
ظرفیت های دو طرف در راستای تحقق تامین 

پایدار گاز  انجام شود.

شهری  قطار  بهره برداری  شرکت  مدیرعامل   
مشهد گفت: درصدد آن هستیم تا با همکاری 
این  کارشناسان  و  دانش بنیان  شرکت های 
توسعه  را  مشهد  متروی  بومی سازی  حوزه، 

دهیم.

نمایشگاه  اختتامیه  حاشیه  در  نکاحی،  بهرام   
در  که  شهری  ترافیک  و  حمل ونقل  تخصصی 
مشهد  بین المللی  نمایشگاه های  دائمی  محل 
برگزار شد، افزود: نمایشگاه فرصت خوبی برای 
به  بومی  تکنولوژی های  و  ایرانی  دانش  عرضه 
تفکر  و  اندیشه  تبادل  برای  محلی  و  سایرین 
اساس  همین  بر  و  است  ایرانی  خلاق  جوانان 
مشهد  شهری  قطار  دستاوردهای  آخرین 

در  داد:  ادامه  می شودوی  گذاشته  نمایش  به 
طول چند روزی برگزاری نمایشگاه حمل ونقل 
شرکت های  از  بسیاری  شهری،  ترافیک  و 
به  توجه  با  و  یافتند  حضور  دانش بنیان 
مذاکراتی که با برخی از آنان انجام شده است 
قطار  بیشتر  بومی سازی هرچه  در  تا  مقرر شد 
مشترک  همکاری های  آن  تجهیزات  و  شهری 

انجام شود.

شهری  قطار  بهره برداری  شرکت  مدیرعامل 
که  خوبی  اتفاقات  از  دیگر  یکی  گفت:  مشهد 
شناسایی   ، هستیم  آن  شاهد  نمایشگاه ها  در 
که  هست  فنی  و  صنعت  حوزه  در  فعال  افراد 
و  نخبگان  با  شهری  قطار  همکاری  در صورت 
خوبی  بسیار  اتفاقات  حوزه،  این  کارشناسان 
حمل ونقل  حوزه  در  مشهد  کلان شهر  برای 

خواهد افتاد.

قاسم توانایی
خبرنگار جهان اقتصاد 

سمیه باقرزاده
خبرنگار جهان اقتصاد 

فریبا صدقی شریف آباد
خبرنگار جهان اقتصاد 

فریبا محمدی
خبرنگار جهان اقتصاد 

سید محسن موسوی
خبرنگار جهان اقتصاد 

زینت هلیلی                                                                                               
خبرنگار جهان اقتصاد 
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فیلمبرداری »باغ کیانوش« تمام شد
کشاورز  رضا  کارگردانی  به  کیانوش«  »باغ  فیلمبرداری 

حداد و تهیه کنندگی محمدجواد موحد به پایان رسید.
»باغ  سینمایی  فیلم  پروژه،  عمومی  روابط  گزاش  به 
کیانوش« به کارگردانی رضا کشاورز حداد و تهیه کنندگی 
لوکیشن های  در  کار  ماه  از چند  بعد  محمدجواد موحد 

مختلف در تهران به پایان فیلمبرداری رسید.
این فیلم که فرایند تدوین آن هم از مدتی پیش آغاز شده 
است این روزها در تدارک آماده سازی نهایی برای حضور 
در چهل و دومین جشنواره فیلم فجر است.شهرام حقیقت 
دوست، علیرضا آرا، مجید پتکی، با حضور عباس جمشیدی 
می دهند.»باغ  تشکیل  را  فیلم  این  اصلی  بازیگران  فر 
دهه ۶۰  در  ای  واقعه  از  ماجراجویانه  روایتی  کیانوش« 
دارد که داستان آن اقتباسی از کتابی با همین نام است 
و شهرهای همدان، تهران و شهر قدس لوکیشن های 
اصلی این فیلم بوده اند.این فیلم به عنوان اولین محصول 
فکری  پرورش  کانون  و  سوره  فیلم  باشگاه  مشترک 
کودکان و نوجوانان تولید می شود و فیلمنامه آن توسط 
به نگارش درآمده است.رضا کشاورز  رضا کشاورز حداد 
حداد که نخستین تجربه کارگردانی سینمایی خود را پشت 
سر می گذارد، پیش از این چندین فیلم کوتاه ساخته که در 

جشنواره های مختلف هم حضور داشته است.

تصویر مهرداد صدیقیان و الناز حبیبی 
در »شه سوار«

نخستین تصویر از فیلم سینمایی »شه سوار« تازه ترین اثر 
پروژه  این  فیلمبرداری  پایان  با  همزمان  نمازی  حسین 

منتشر شد.
به گزارش ایسنا، در »شه سوار« مهرداد صدیقیان و الناز 
حبیبی ایفای نقش می کنند و نام سایر بازیگران اصلی 
شد.حسین  خواهد  رسانه ای  به زودی  فیلم سینمایی  این 
نمازی که کارگردانی و نویسندگی »شه سوار« را برعهده 
را  و »آپاندیس«  این، تجربه »شادروان«  از  پیش  دارد 
در کارنامه خود ثبت کرده است.داستان »شه سوار« طی 
سه شبانه روز و در یک مراسم عروسی رخ می دهد. این 
فیلم سینمایی محصول بنیاد سینمایی فارابی است که با 
مشارکت بخش خصوصی تولید شده است. سایرعوامل 
فیلم سینمایی »شه سوار« عبارتند از:تهیه کننده اجرایی: 
سعید عطایان، مشاور تهیه کننده: سعید خانی، مجری 
مدیرفیلمبرداری:  حجازی،  پیمان  تولید:  مدیر  و  طرح 
اوتادی، طراح گریم:  فیلمبردار: حامد  مسعود سلامی،  
لباس:  امید گلزاده، طراح صحنه: وحید زارع مند، طراح 
فاطمه صفری زاده، مدیر صدابرداری: امیر عاشق حسینی، 
برنامه ریز: مسعود میمی، دستیار اول کارگردان: سعید 
مدیر  جانشین  نعمت اله،  حمیرا  صحنه:  منشی  بیات، 
تدارکات: محسن قراخانلو،  تولید: شهرام شاهرخ، مدیر 
مدیر مالی: داود رواقی، تصویربردار پشت صحنه: شیما 

رییسی، عکاس: ریحانه زنگنه.

نخستین روزنامه اقتصادی ایران تأسیس: ۱37۰

موسیقی

 علی پولاد نویسنده دانشنامه هنر عاشیقلار که فردا در مراسمی با حضور وزیر 
فرهنگ رونمایی می شود، عنوان کرد: ساز عاشیق ها این ظرفیت را دارد که به 

سازی ملی تبدیل شود و جای  آن در ارکستر ملی خالی است.
عاشیقلار  هنر  جلدی  شش  دانشنامه  نگارش  از  هدف  درباره  پولاد  علی 
بیان کرد: وقتی متوجه شدم در موزه هفت تپه شوش و موزه لوور فرانسه 
مجسمه هایی از عاشیق های پنج هزار ساله وجود دارد، خواستم تاریخ و ادبیات 
این هنرمندان را بررسی کنم و در واقع به موسیقی پنج هزار ساله ایران به 

واسطه عاشیق ها مروری داشتیم.
وی افزود: این عاشیق ها در روزهای تولد، سوگواری و مناسبت های مختلف 
همراه انسان ها بوده اند و بدین ترتیب دو جلد از دانشنامه به بررسی و تحلیل 
ادبیات و عاشیق ها شناخته شده شامل ۲۵۰ نفر و بیوگرافی هایشان اختصاص 
یافت و به چاپ رسید تا برای اهالی موسیقی قابل استفاده باشد و بتوانند 

درباره اعجاز آفرینی ساز و هنر آن ها بدانند.
نویسنده دانشنامه هنر عاشیقلار ادامه داد: همچنین چهار جلد دیگر دانشنامه 
هنر عاشیقلار درباره نت های موسیقی عاشیقی است که پیش از این چنین 
اثری نگاشته نشده بود و هرکدام از این کتب شامل حدود ۳۰ تا ۴۰ نت 

موسیقی عاشیقی است.
این دانشنامه هم برای عموم مردم مفید است و هم برای اهالی موسیقی 
تا بتوان در ارکسترهای ملی نیز از این ساز استفاده کرد که بعد از آن نیز 

موسیقی عاشیقی به کل جهان صادر شود
پولاد درباره مخاطبان هدف این مجموعه عنوان کرد: این دانشنامه هم برای 
عموم مردم مفید است و هم برای اهالی موسیقی تا بتوان در ارکسترهای ملی 
نیز از این ساز استفاده کرد که بعد از آن نیز موسیقی عاشیقی به کل جهان 
صادر شود اما این نکته را باید در نظر داشته باشیم که ما در این مجموعه تا 
۶۰۰ سال به لحاظ تاریخی عقب رفته و در بررسی موضوع به دوره صفویه 
رسیده ایم اما عاشیق ها تاریخ قدیمی تری دارند و این دیگر بر عهده سایر 

پژوهشگران است تا آن را بیابند و از آن  در آثار خود استفاده کنند.
این نویسنده درباره کمک این اثر به ثبت و ضبط فرهنگ عاشیقی و موسیقی 
نواحی عنوان کرد: قطعا این کار به مرور زمان تاثیر می گذارد. موسیقی نواحی 
را باید جدی گرفت ضمن این که باید ساز عاشیق را به سازی ملی تبدیل کرد. 

چراکه این ظرفیت را دارد.
پولاد درباره برنامه هایش برای توزیع کتاب توضیح داد: ما در شهرهایی که 
عاشیق ها در آن فعال هستند از طریق اداره ارشاد جلساتی برگزار کردیم و 
کتب نیز در اختیارشان قرار گرفت. همین چند روز پیش در منطقه مغان 
کتب را برده و توزیع کردیم و در جلساتی مفصل درباره این موضوع همفکری 
و صحبت شد و تا امروز حدود ۱۷۰۰ نفر از متخصصان موسیقی دانشنامه را 
دریافت کرده اند. موسیقی به جهت اینکه از رشته ریاضی سرچشمه می گیرد 
برای هرکسی می تواند جذاب و قابل بهره گیری باشد. هرکسی از این هنر 
لذت می برد و موسیقی عاشیقی نیز غرور آفرین است و ما را به گذشته 
می برد.وی درباره مراسم رونمایی از دانشنامه در فرهنگسرای بهمن گفت: 
به منظور آشنایی هرچه بیشتر مردم این مراسم با حضور عموم مردم فردا 
در فرهنگسرای بهمن برگزار می شود و به حاضران ۶۰۰ جلد کتاب نیز اهدا 
خواهد شد.مراسم رونمایی از دانشنامه هنر عاشیقلار، پنجشنبه ۷ دی از 
ساعت ۱۷ با حضور محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی و 
با اجرای عاشیق های نواحی ایران در مرکز همایش های بین المللی شهید 
آوینی فرهنگسرای بهمن برگزار می شود. حضور در این برنامه برای عموم 

علاقه مندان آزاد و رایگان است.

جای »عاشیق« در ارکستر ملی خالی است

وزیر فرهنگ: سمفونی حاج قاسم هفته آینده رونمایی می شود
حاج  سمفونی  رونمایی  از  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
قاسم در هفته آینده خبر داد و گفت: ما به وعده ای که به 
برای چنین  بودیم که  همه علاقمندان حوزه موسیقی داده 
مناسبت هایی با تولیدات فاخر، ملی و مذهبی بتوانیم جریان 

موسیقی کشور را همراه کنیم جامه عمل پوشاندیم.
به گزارش ایرنا، محمدمهدی اسماعیلی روز چهارشنبه در پایان 
نشست هیات دولت در جمع خبرنگاران اظهار داشت: وزیر 
فرهنگ افزود: هفته آینده که به سالروز شهادت سیدالشهدای 
جبهه مقاومت حاج قاسم نزدیک می شویم، برای نخستین بار 
سمفونی ویژه حاج قاسم توسط دفتر موسیقی وزارت فرهنگ 
این  اتفاق مهمی است و  تولید شده است.  ارشاد اسلامی  و 

سمفونی هفته آینده رونمایی خواهد شد.
وی افزود: ما به وعده ای که به همه علاقمندان حوزه موسیقی 
داده بودیم که برای چنین مناسبت هایی با تولیدات فاخر، 
ملی و مذهبی بتوانیم جریان موسیقی کشور را همراه کنیم 
جامه عمل پوشاندیم. انشالله این مراسم رونمایی به صورت 
ویژه برگزار خواهد شد و از رسانه ها به صورت خاص دعوت 

می کنیم این مراسم مهم را پوشش دهند.
همه  و  قاسم  حاج  شهید  عزیز،  شهدای  انتقام  افزود:  وی 
به شهادت رسیدند  الله  اعتلای کلمه  بزرگانی که در مسیر 
را از دشمنان غاصب صهیونیستی و آمریکایی خواهیم گرفت.

اسماعیلی گفت: در طول ماه دی و ماه های بعدی، رویدادهای 
هستیم.  برگزاری  حال  در  را  کشور  هنری  و  فرهنگی  مهم 
اختتامیه جشنواره حقیقت روز شنبه برگزار و این اختتامیه 
از  بروز احساسات و عواطف پاک هنرمندان  برای  به مکانی 
کشورهای مختلف علیه جنایت های اشغالگران قدس در غزه 

تبدیل شد.
وی همچنین افزود: در جشنواره سینما حقیقت از مستندساز 
اهل غزه تجلیل کردیم که در این باریکه، مستند تولید کرده 

و به این جشنواره ارسال کرده بود.
وزیر فرهنگ گفت: ما از مستندسازی تجلیل کردیم که در 
داخل غزه بود. به دلیل موشک باران و بمباران و عدم اجازه 
برای خروج از غزه از منزل مسکونی با برگزار کنندگان نشست 

و جلسه ارتباط تصویری برقرار شد. 
وی افزود: برگزاری جلسه بین المللی را با حضور ۱۴ کشور 
جلال  جایزه  و  قلم  جایزه  اختتامیه  امشب  انشالله  داشتیم. 
را داریم. امسال یکصدمین سال تولد جلال آل احمد است. 
همکاران من در مراسم اختتامیه در تالار وحدت مراسم ویژه 
ای را تدارک دیده اند و من از رسانه ها دعوت می کنم به 
عنوان میهمان ویژه وزیر فرهنگ در این اجلاس شرکت کنند؛ 

همچنین برنامه ها و مناسبت های مهم بعدی هم در راه است. 
پیشنهاد  خصوص  در  خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
برگزاری نشست وزیران فرهنگ کشورهای منطقه در ارومیه 
و این که چه کشورهایی قرار است حضور داشته باشند اظهار 
داشت: در وزارت فرهنگ موضوعی را به صورت ویژه دنبال 
می کنیم. یکی دو بار هم خبر آن را در نشست های رسانه ای 
اعلام کردم که هدف ایجاد مناطق ویژه فرهنگی است. یکی 
از این مناطق در آذربایجان غربی بویژه شهر خوی است که 
به عنوان یکی از کانون های مهم فرهنگ تمدنی ایران است.

جغرافیای  حوزه  کشورهای  همه  از  داد:  ادامه  اسماعیلی 
فرهنگی تمدن بزرگ ایرانی دعوت کردیم. به زودی در بهمن 
آذربایجان  استانداری  همکاری  با  فاخر  نشست  این  امسال 
غربی برگزار خواهد شد که یک تحقق مهم است و در روزهای 
نزدیک منتهی به این مراسم جزئیات بیشتری را تقدیم خواهم 
کرد. وزیر فرهنگ همچنین در خصوص نیم بها شدن نرخ 
بلیط سینماها در دو روز و این که چنین اقدامی چه تاثیری 
فرهنگی  بسته  و  باشد  فرهنگی داشته  تواند در مصرف  می 
خانواده ها را شکل دهد گفت: در همین دو سه روز، رکوردها و 
اتفاق های ویژه ای و ثبت اعداد بی نظیری در تاریخ سینمای 
کشور رخ داد. فیلم بالای ۳۰۰ و ۲۰۰ میلیاردی و پویانمایی 
بالای ۵۰ میلیاردی را تجربه کردیم و عدد فروش سینماها به 

۸۵۰ میلیاردرسیده است.
بار  نخستین  برای  که  است  این  ما  بینی  پیش  افزود:  وی 
تبع  به  و  سینما  در  تماشاگر  میزان حضور  کشور  تاریخ  در 
آن میزان فروش یک ثبت تاریخی خواهد شد و با توجه به 
استقبال بالایی که به ویژه از سه شنبه هایی که نیم بها بود 

اصناف،  با همکاری  در سازمان سینمایی  داشتیم همکارانم 
هفته  از  کردند.  وارد  آزمایشی  به صورت  نیز  را  ها  دوشنبه 
آینده دوشنبه ها هم به صورت نیم بها در اختیار مردم قرار 

داده می شود. 
در  نشاط  و  پرشور  دارند در فضای  افزود: مردم دوست  وی 
سینما همراه با خانواده هایشان حاضر شوند و لحظات شعف 
اعتمادی که  و  قانون  اعمال  با  که  تجربه کنند  را  برانگیزی 
مردم به سینما پیدا کردند و با آن آشتی کردند، این شور و 

ذوق وجود دارد. 
وزیر فرهنگ اظهار داشت: ما ۵۷۰ سینما تحویل گرفتیم و هم 
اینک چند شهرستان آماده افتتاح سینماهای جدید هستند. 
در جیرفت و بم و شهرهای محروم در سیستان و بلوچستان 
که انشالله این عدد در روزها و هفته ها و ماه های منتهی به 

پایان سال،  عدد 9۰۰ را پشت سر خواهد گذاشت.
برای  ای  برنامه  فرهنگ  وزارت  اینکه  درباره  همچنین  وی 
شورای  روز  این  در  گفت:  دارد  سلیمانی  سردار  بزرگداشت 
وزارت  که  دارد  عمومی  برنامه  اسلامی  تبلغات  هماهنگی 
فرهنگ جزو ستاد برگزاری است. همراه با این عزیزان ما هم 
برنامه هایی را در سراسر کشور خواهیم داشت. چون برنامه 
ها مرکزی اعلام می شود توسط سخنگوی شورای هماهنگی 

تبلیغات اسلامی اعلام شده یا اعلام خواهد شد. 
از  بیش  اکنون  تا  گفت:  حجاج   اعزام  درباره  فرهنگ  وزیر 
۱۷ هزار نفر ثبت نام کردند و از هفته آینده مجددا اعزام ها 
برقرار خواهد شد.  تلاش ما این است که حداکثر  تسهیلات 
جانبی را افزایش دهیم. بلیط رفت و برگشت ۱۷ میلیونی با 
دستور رئیس جمهوری به ۱۳ میلیون رسید و شرکت های 
ارز  نرخ  با  دادند.  کاهش  کاملا  را  هواپیمایی سودهای خود 
نیمایی دارد اتفاق می افتد. با این حال تلاش می کنیم بتوانیم 
کمک های جانبی را به کسانی که سال های قبل ثبت نام 
کردند و به دلیل افزایش تورم دچار مشکل هستندحل کنیم.

هم  و  گرفتیم  تحویل  سینما  ما ۵۷۰  کرد:  خاطرنشان  وی 
اینک چند شهرستان آماده افتتاح سینماهای جدید هستند. 
در جیرفت و بم و شهرهای محروم در سیستان و بلوچستان 
که انشالله این عدد در روزها و هفته ها و ماه های منتهی به 

پایان سال، عدد 9۰۰ را پشت سر خواهد گذاشت.
وزیر فرهنگ خطاب به خبرنگار صداوسیما هم گفت: بگویید 
دوستان تان از پشت میزهایشان بلند شوند و به سطح شهر 

بیایند تا توزیع پوشاک عفیفانه با قیمت های ارزان را ببینند.
وی افزود: توزیع پوشاک عفیفانه در سطح شهر آغاز شده و 

بزرگترین آن یعنی در میدان هفت تیر در راه است.

افتتاح دو پروژه سلامت محور شهرستان علی آباد کتول در دومین روز از سفر رییس جمهور و هئیت دولت به گلستان
گرگان-حمید میرزاعلی /در دومین روز از سفر رئیس جمهور و هئیت دولت 
به استان گلستان با حضور دکتر عباس عبادی معاون پرستاری وزارت بهداشت 

بخش ICU دو و ام آر آی بیمارستان بقیه الله اعظم شهرستان علی آباد کتول 
با اعتبار ۵۷۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.دکتر سعید گلفیروزی رئیس 

دانشگاه ، دکتر حسینی معاون درمان، دکتر شبیهی معاون بهداشت،نوروزی 
نماینده مجلس، احمدی فرماندار ، مدیران و کارکنان در افتتاح این دو پروژه 

نیز حضور داشتند.قابل ذکر هست درگذشته بیماران بستری در بیمارستان 
و بیماران بدحال برای انجام ام آر آی به بیرون از بیمارستان اعزام می شدند، 


